
PROLETARI DIN TOATE TARILE, UNIŢI-VĂ

0R6AN AL COMITETULUI JUDEŢEAN SIBIU AL P .C .R . SI AL CONSILIULUI POPULAR JUDEŢEAN

Anul VII, nr. 1911 Vineri, 19 aprilie 1974 4 pagini, 30 bani

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, secre
tar general al Partidului Comunist 

Român, preşedintele Republicii 
Socialiste România s-a  inapoiat

în Capitală
Joi noaptea, s*a înapoiat în Capitală 

tovarăşul Nicolae Ceauşescu, secre
tar general al Partidului Comunist 
Român, preşedintele Republicii So
cialiste România, care a luat parte, 
în Capitala R.P. Polone, la Constă-

Exportul -  la primul bilanţ din acest an

Există posibilităţi 
pentru a elimina 
tributul aferent 

unor mai 
carenţe

încheierea în economia judeţu
lui nostru a briantului primei pă
trimi a anului oferă posibilitatea 
efectuării unor analize amănun
ţite şi revelatoare a multipletor 
domenii înscrise în sfera econo
micului. Activitatea de comerţ 
exterior se plasează, incontesta
bil, în prima linie de interes. A- 
firmaţia nu este cîtuşî de puţin 
gratuită. Pentru ea pledează cîte- 
va argumente puternice: locul de 
frunte pe care se află judeţul 
nostru în ceea ce priveşte volu
mul exportului pe locuitor; nu
mărul apreciabil de unităţi care 
livrează peste 20 Ia sută din pro
ducţia lor partenerilor externi; 
un ritm mediu de creştere a ex
portului situat îs 'jltimii ani în 
judeţ între 20 şi *9 la sută.

Se poate aprecia deci, că în 
ansamblu, prin ritm şi pondere, 
exportul s-a situat la noi la pa
rametri constant superiori. Din
colo de această constatare de 
fond, rezultatele primului tri
mestru ne îndeamnă la o mai se
rioasă Investigare a laturilor ca
litative, la o redimensionare a1' u- 
nor importante capitole din a- 
cest domeniu.

Un scurt „preludiu* statistic. 
"Plannl d e 'export a lost realizat 
numai în proporţie de 89,9 la 
sută pe total şt 79 la sută pe re
laţia devize libere; din cele 43 
de unităţi cu sarcini de export, 
trei sínt restanţiere — Întreprin
derea mecanică Mîrşa, întreprin
derea mecanică Sibiu şi Trustul 
I.A.S. Chiar şi în aceste condiţii 
realizările de acum prezintă 
creşteri faţă de aceeaşi perioadă 
a anului trecut. La prima vedere 
am fi tentaţi să susţinem că si
tuaţia nu este prea alarmantă, 
că dispunem de posibilităţile re
cuperării restantelor în lunile ur
mătoare. O asemenea optică nu 
poate fi însă îmbrăţişată deoare
ce ea elimină cîteva elemente 
semnificative: faptul că realiză
rile din trimestrul I reprezintă 
doar 12,8 la sută din sarcinile 
anuale şi că fără unele reaşe
zări de plan efectuate Ia „finiş" 
numărul întreprinderilor restan
ţiere ar fi fost sigur mai mare.

Analizând implicaţiile acestor 
aspeote, recenta şedinţă de lu
cru a comisiei judeţene de co

merţ exterior s-a centrat pe stu
dierea cauzelor nerealizărilor din 
trimestrul încheiat, pe proble
mele ce se ridică în prezent în 
unităţile economice şi, în gene
ral, pe măsurile menite să con
ducă ia îmbunătăţirea activităţii 
de export în judeţ.

Gaizul cel mai revelator îl ofe
ră în prezent Întreprinderea me
canică Mîrşa, de mult timp o 
„abonată“ permanentă la nerealî- 
zări. Este suficient să arătăm că 
dacă în trimestrul T unitatea a- 
ceasta şi-ar fi realizat sarcinile 
de export, la nivelul Judeţului 
am fi avut o realizare suplimen
tară substanţială.

Sint în această privinţă bine
cunoscute frecventele neajunsuri 
ce se manifestă pe planul cola
borării dintre întreprinderea din 
Mîrşa şi cea de autocamioane 
din Braşov. In trimestru! I În
treprinderea mecanică nu şi-a 
contractat integral planul la 
autobasculante, dar nici cel puţin 
pentru contractele ferme nu S 
s-au asigurat autoşasiurile nece
sare, Dacă ins! 'yém  în vedere 
şi faptul că ci* mai mare parte 
a contractelor neonorate din a- 
ceastă cauză reprezintă cantităţi 
minime pentru- probă,--se raa-i poa
te oare vorbi de receptivitate şi 
operativitate faţă de nişte par
teneri potenţiali?

Au fost făcute numeroase in
tervenţii la toate nivelele pentru 
asigurarea cartonului şi a_ cu
tiilor de ambalaj la „Sticla* 
Avrig, „Vitrometan" şi „Emailul 
roşu“ Mediaş, problemă asupra 
căreia ■ Ministerul Industriei U- 
şoare, ca beneficiar şi M.E.F.M.G,, 
ca furnizor, nu au ajuns ia o so
luţionare definitivă. Din această 
cauză exportul acestor fabrici su
feră întîrzieri, se pierd contracte 
sau clienţi şî se fac cheltuieli 
suplimentare de pes-ţe 6 milioa
ne lei anual.

Mai sus, s-a arătat că sarcini
le trimestrului întii Ia nivelul 
judeţului nu s-au realizat inte-

(Gontinuare în d«q a tll-a) 
PETRE IZDRAILÄ

şeful Oficiului de cofnerţ 
exterior Sibiu

íSsPIPÍÍII
Întreprinderea de piese auto Sibiu -  bala cardane

I. A. S. Apoldu de Sus —
fafă-n fată cu angajamentele

„La noi în unitate — specifica to
varăşul Constantin Cacoveanu, se
cretarul comitetului de partid, ma
rea majoritate a lucrărilor se exe
cută mecanizat. Aceasta presupune 
o permanentă stare funcţională ire
proşabilă a tuturor utilajelor — lu
cru ce se realizează prin reparaţii 
si o întreţinere corespunzătoare — 
şi mai ales bogate cunoştinţe teh
nologice şi o atitudine responsabilă

-Latura dominantă în atmosfera de 
lucru de la I.A.S. Apoldu de Sus o 
constituie fermitatea cu care colec
tivul de muncă de aici, ia frunte cu 
ceţ 146 de comunişti, acţionează 
pentru a da viaţă indicatorilor de 
plan, angajamentelor asumate. „A- 
nul 1974 — ne relata tovarăşul 
Gheorghe Scherer, inginerul şef al 
unităţii — reprezintă pentru noi cei 
care răspundem de eficienţa econo
mică a întreprinderii un adevărat e- 
xamen de maturitate. In anul acesta 
va trebui să obţinem de pe cele A
449 hectare cu vie, o producţie me- j  r i t m u l  o /  I n  n r n
die de 6 000 kilograme struguri la I i i  i i  T ill U I v>/ IU  (J rU
ha. Sarcini sporite ne revin şi în 
ce priveşte producţia de fructe. A- 

. vem o livadă cu 87 000 pomi. De pe 
fiecare pom — deşi mulţi dintre ei 
sínt tineri — urmează să realizăm o 
producţie medie de imete de 26 ki
lograme. In zootehnie de l-a cele 400 
vaci cu lapte va trebui să obţinem 
o producţie medie de 2 700 litri pe 
cap de animal".

■Aflăm, în continuare, că în urma 
dezbaterilor din fiecare fermă, din 
adunările generale ale organizaţiilor 
de bază. s-a ajuns la concluzia că 
prin lucrări de întreţinere corespun
zătoare, prin valorificarea superioa
ră a rezervelor materiale şi umane, 
in acest an se va da peste pian 
cantitatea de 95 000 kilograme de 
struguri. în ce priveşte realizarea 
producţiei de fructe, eiorturile sint. 
concentrate spre realizarea de'•sorti
mente de calitate şi pe această bază 
urmează să se realizeze beneiicii pes
te plan în valoare de 80 000 lei.

cerute de
tehnologiile de lucru

din partea celor caro efectuează lu
crările. De fapt, acestea sínt direc
ţiile în care comitetul de partid, ce
le 10 organizaţii de bază existente 
în ferme acţionează, pentru înde
plinirea angajamentelor".

Ce demonstrează „valuta“ stabilă 
a faptelor?

Producţia anului 1974 a fost pre
gătită în mod exemplar. Au fost in
corporate in sol mii de tone îngră
şăminte naturale şl chimice. Toate 
lucrările de sezou au fost executate 
la timp şi de calitate superioară.

„Chezăşia îndeplinirii sarcinilor de 
plan şi a angajamentelor asumate 
de colectivul de muncă de ia I.A.S. 
Apoldu de Sus — ne relata tovarăşul

Mihai Penariu, secretarul comitetu
lui comunal de partid, primarul co
munei, Miercurea Sibiului — o con
stituie seriozitatea cu care comuniş
tii din unitate abordează probleme
le. Şi pentru a fi cit mai concludent 
am să dau un exemplu. La ferma de 
vaci de la Miercurea Sibiului au a- 
părut la un moment dat serioase de
ficienţe, ce se concretizau în acte de 
indisciplină, nefurajare corespunză- 
■liMie, etc.* cu efecte directe în în
deplinirea pianului de la,pte. Comi
tetul de partid din I.A.S., împreună 
cu organizaţia de bază din fermă, a 
analizai lucrurile. Cînd concluziile 
s-au cristalizat s-a ţinut o plenară 
comună şi s*au luat măsurile cores
punzătoare. De atunci a trecut o 
lună. Lucrurile s-au schimbat în mod 
radical. Acum se respectă programul 
de grajd, raţiile de furaje, iar pro
ducţia zilnică de lapte a sporit de 
la patru la şapte litri pe cap de 
vacă furajată".

Caracteristic pentru stilul de 
muncă din unitate e eliminarea spi
ritului de automulţumire. La dat-a 
cînd efectuam documentarea, se a- 
fla-u gata pregătite panouri de între
cere pentru fiecare fermă. „Consti- 
luie un bun stimulent in activita
tea de zi cu zi pentru îndeplini
rea planului şi a angajamen
telor — conchide tovarăşul Va
sile Cionca, preşedintele comi
tetului sindicatului. Aici Ia mij
loc se va afişa chemarea la întrece-

(Gontinuare tn oaa. a IH-a!
T. FLESCHIN

Conferinţa judeţeană a inginerilor, tehnicienilor şi economiştilor

La ora bilanţului s-au conturat 
direcţiile de acţiune pe viitor

In numărul d e asi:
•  Sociologia şi psihopedagogia în planul intereselor 

majore ale activului cultural din judeţ
In pag. a ll-o

•  Coordonatorul intregii vieţi a satului
In pag. a tll-a

In urmă cu două zile, în sala stu
dio a Casei de cultură a sindicate
lor din Sibiu, a avut loc Conferinţa 
judeţeană şi municipală a reprezen
tanţilor C.I.T.-uhii, desfăşurată în 
condiţiile in care întregul nostru po
por munceşte cu elan şi abnegaţie 
pentru intîmpinarea celor două eve
nimente istorice din acest an — cea 
de a XXX-a aniversare a eliberării 
patriei şi cel de al XI-lea Congres 
al partidului Sub directa conducere 
a organelor şi organizaţiilor de par
tid sprijinite de organizaţiile sindi
cale din unităţile economice al® ju
deţului nostru, comisiile inginerilor, 
tehnicienilor şi economiştilor, au 
reuşit să-şi exercite mai bine rolul 
şi atribuţiile stabilite de conferinţa 
pe ţară a inginerilor şi tehnicieni
lor, au acţionat pentru traducerea 
tn viaţă a preţioaselor indicaţii da
te de secretarul general al partidu
lui, tovarăşul Nicolae Ceauşescu.

Aşa după cum s-a desprins din 
darea de seamă, prezentată de ing. 
Friederich Teu-tsch, preşedintele co
misiei judeţene a inginerilor şi tehni
cienilor, în centrul preocupărilor 
celor 2 600 ingineri, 1 084 economişti 
şi 6 087 tehnicieni au stat probleme 
majore ale întreprinderii cum 
sint: a-similarea de produse noi şi- 
modernizarea celor existente; auto
matizarea, mecanizarea şi perfecţio
narea proceselor de producţie; dez
voltarea acţiunii de autoutilare în 
întreprinderi; reducerea consumuri
lor specifice de materii prime si ma
teriale; îmbunătăţirea continuă a ca
lităţii produselor, ridicarea parame

trilor tehnici şi funcţionali ai mari
nilor, utilajelor şi instalaţiilor, per
fecţionarea proceselor tehnologice; 
mai buna organizare a producţiei -şi 
a muncii; selecţionarea, pregătirea şi 
promovarea cadrelor; ridicarea nive
lului politic şi ideologic al tuturor 
muncitorilor, tehnicienilor şi ingine
rilor, al tuturor cadrelor; dezvolta
rea unei atitudini noi faţă de mun
că, în spiritul eticii şi echităţii so
cialiste ©tc.

La nivelul judeţului, studiile rea
lizate numai In anul 1973 se ridică 
la o eficienţă economică de peste 
90 milioane Iei, contribuind la eco
nomisirea a 2 070 tone metal, 1739 
mc material lemnos, 15 381 000 kWh 
şi peste 27 896 t.e.e. Cu toate aces
tea se constată că rezultatele obţi
nute pînă în prezent nu sînt nici 
pe departe pe măsura posibilităţilor, 
a capacităţii cadrelor noastre tehni- 
co-economiee, a locului pe care ju
deţul nostru îl Ocupă, ca pondere, 
în cadrul economiei naţionale. Este 
necesar ca centrul de greutate al 
întregii activităţi să se mute în u- 
niităţile economice — acolo unde se 
hotărăşte în mod^eîectiv soarta pro
ducţiei — acolo* unde se aşteaptă 
soluţii practice în ce priveşte intro
ducerea unor tehnologii noi, îa - ni
velul ultimelor descoperiri pe -plan 
mondial, . organizarea pe .baze ştiin
ţifice a producţiei şi a muncii, eco
nomisirea de combustibil, energie 
etc. urmînd ca la nivelul judeţului 
şi. respectiv municipiilor să se orga
nizeze numai acele acţiuni care au 
drept scop generalizarea .unor expe

rienţe verificate d© viaţă, de prac
tică, de producţie.

Ţinind cont de planul mobilizator 
pe acest an, care prevede un ritm 
de creştere al producţiei industriale 
de 22,3 la sultă, creşterea producti
vităţii muncii cu 8 la sută, a. sarci
nilor de export- cu 50 la sută, re
zultă că inginerilor, tehnicienilor, e- 
conomi-ştilor le revin sarcini deose
bite. Punctîndu-le, tovarăşul Nistor 
Palcu, secretar al Comitetului ju
deţean Sibiu al P.C.R., a menţionat 
că este necesar ca şi pe viitor, în 
atenţia C.I.T., să stea: atragerea tu
turor cadrelor la realizarea exem
plară a sarcinilor de plan, găsirea 
de soluţii practice in vederea creş
terii productivităţii muncii, mecani
zarea şi automatizarea proceselor de 
producţie, autoutilarea propriilor în
treprinderi, ridicarea gradului de u- 
tilizare a capacităţilor de producţie, 
revizuirea normelor de consum a 
materiilor prime, combustibili şi e- 
nergie etc., punerea in funcţiune 
înainte de termen a noilor obiecti
ve industriale, creşterea nivelului 
tehnic şi calitativ al produselor, rea
lizarea unor produse competitive pe 
piaţa internă , şi externă, aplicarea 
în prodneţie a invenţiilor şi inovaţii
lor valoroase, perfecţionarea ca
drelor etc.

tn încheierea lucrărilor s-au ales 
membrii, comisiei judeţene a ingine
rilor, tehnicienilor şi economiştilor, 
al cărei preşedinte este îng. Friede
rich Teutsch.

N. BLAGA

tuirea Comitetului Politic Consulta
tiv al statelor participante la Tra
tatul de la Varşovia.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu a 
fost însoţit de tovarăşii Manea Mă- 
nesou, membru al Comitetului Exe
cutiv al C.C. al P.C.R.. prim-roi- 
nistru al guvernului. Ştefan Andrei, 
secretar al C.C. al P.C.R., George 
Macovescu, ministrul afacerilor ex
terne.

La sosire, pe aeroportul Bănoasa, 
erau prezenţi tovarăşa Elena 
Ceauşescu, tovarăşii Emil Bodnaraş, 
Maxim Berghianu, Gheorghe Cioa
ră-, Lina Ciobanu, Florian Dănălache, 
Constantin Drăgan, Emil Drăgănescu,

Janos Fazekas, Paul Niculescu-Mi- 
zil, Gheorghe Pană, Dumitru Po- 
pescu, Gheorghe Rädulescu,' Leonte 
Räutu, Gheorghe Stoica, Ilié Vei
det, Ştefan Vöitec, Constantin 
Băbătă-u, Cornel Burtică, Miron 
Constantinescu, Mihai Dalea, Mi
hai Gere, Ion loniţă, Ion Pătau, 
precum şi membri ai C.C al P.CR., 
ai Consiliului de Stat şi ai guver
nului, conducători ai instituţiilor 
centrale şî organizaţiilor obşteşti, 
generali.

(Agerpres)

Plecarea din Varşovia
Varşovia 18 — Corespondentul A- 

gerpres, Gh. Ciobanu, transmite: La 
plecarea din capitala Republicii 
Populare Polone, pe aeroportul O- 
ke-ncie, tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
şi persoanele oficiale care îl înso
ţesc au fost salutaţi de Edward Gie-
rek, prim-secretar al C.C. al
P.M.U.P., Henryk Jablonski, pre
şedintele Consiliului de Stat, Pio-tr 
Jaxoszewicz, preşedintele Consiliu
lui, de Mimiştri, de membri şi mem
bri supleanţi ai Biroului Po
litic, membri ai Secretariatului
C.C. al P.M.U.P.; Edward Ba- 
biuch, Wojciech Jaruzelski, Wla-

dyslaw Kruczek. Ştefan Olsov- 
ski-, Franciszek Ezlachcic, Jan Szyd- 
1 ale, Kazimierz Barcikowski, Stanis
law Kania, Josef Keinpa, Stanislaw 
Kowalczyk, Jerzy Lukaszewiicz, An
drzej Werblan, RyszaTd Frelek, 
Zdzislaw Zandarowski, de mareşalul 
Seimului, Stanislaw Gukwa, de alte 
persoane oficiale.

Pe aeroport se aflau ambasadorul 
Republicii Socialiste România T 
Varşovia, Aurel Duca, membri ai 
ambasadei.

Un. grup de tineri au oferit buche
te de flori tovarăşului EJicoîa« 
Ceauşescu.

In pag. a IV-a: ,

Comunicatul Consfătuirii 
Comitetului Politic Consultativ 

al statelor participante 
la Tratatul de la Varşovia

Plenara Comitetului 
municipal Mediaş al P.C.R.

La Mediaş, a avut loc teri plenara 
Comitetului municipal de partid. Au 
fost prezenţi membrii Comitetului 

■municipal de partid, invitaţi. La lu
crările plenarei au participat tova
răşii: Richard Winter, membru su
pleant al Comitetului Executiv al 
C.C. al P.C.R., prim-secrelar al Co
mitetului judeţean de partid şi Nistor 
Palcu, secretar al Comitetului jude
ţean de partid.

La primul punct al ordinii de zi 
tovarăşul Francis-c Hajnal, secretar 
al Comitetului municipal Mediaş al 
P.C.R. a prezentat un referat pri
vind preocuparea organelor şi or
ganizaţiilor de partid, a conduceri
lor colective din întreprinderile pro
ducătoare de bunuri materiale pen
tru export, în vederea îmbunătăţirii 
caracteristicilor funcţionale ale diver
sificării producţiei şi a creşterii efi
cienţei’ economice a întregii activi
tăţi de export.

Pe rnarginea referatului au luat 
cuvintul comuniştii Gligor Mede- 
şan, Simion Goia, Emílián Bărbat, 
Nicolae Floca, Valerian Havriciuc, 
Vasile Miclea, Liviu Sabău sä alţii. 
A luat apoi cuvintul tovarăşul1 
Richard Winter, prim-sec ret ar al Co
mitetului judeţean de partid. Vorbi
torul a dat preţioase indicaţii în le
gătură cu necesitatea îndeplinirii 
exemplare a sarcinilor de export şi 
a făcut recomandări în privinţa di
recţiilor în care trebuie acţionat în 
viitorul apropiat, pe această linie.

La punctul doi al ordinii de zi 
plenara a rezolvat probleme organi
zatorice. A fost eliberat din funcţia 
de prim-secretar al Comitetului mu
nicipal de partid tovarăşul Co9tică 
Porime, în legătură cu promovarea 
sa în aparatul Comitetului Central 
al P.C.R. în funcţia de prim-secre
tar al Comitetului municipal Me
diaş al P.C.R. a fost ales tovarăşul

Ionel Miclea. De asemenea, plenara 
l-a eliberat pe tovarăşul Teodor Mol
dovan din funcţia de secretar al 
Comitetului municipal de partid tn 
legătură cu primirea altor însărci
nări. Plenara a ales în funcţia de 
secretar al Comitetului municipal de 
partid pe tovarăşa Doina Boilă, Ple
nara a aprobat cooptarea în Comi
tetul şi în biroul Comitetului mu- 

- nicipal de partid a tovarăşei Sofia 
Langa, prim-secretar al Comitetului 
municipal U.T.C.

★
Tot ieri a avut loc şi sesiunea 

Consiliului popular al municipiului 
Mediaş. La lucrările sesiunii au luat 
parte tovarăşii: Richard Winter, pre
şedintele Consiliului popular jude
ţean, Nicolae Hurbean, vicepreşedin
te al Consiliului popular judeţean. 
La primul punct din ordinea de zi 
au fost validate mandatele deputa
ţilor aleşi în alegerile parţiale din 
martie pentru circumscripţiile elec

torale municipale nr. 88 şi 128.
La al doilea punct din ordinea de- 

zi au fost rezolvate unele probleme 
organizatorice. A fost eliberat din 
funcţia de preşedinte al Comitetu
lui Executiv al Consiliului popular 
municipal tovarăşul Costică Porime 
în legătură cu promovarea sa tn 
apaTatul C.G. al P.C.R. A fost eli
berat din funcţia de prim vicepre
şedinte tovarăşul Ionel Miclea în le
gătură cu alegerea sa in funcţia de 
preşedinte al Comitetului Executiv 
al Consiliului popular municipal. A 
fost eliberat din funcţia de vicepre
şedinte al Consiliului popular muni
cipal tovarăşul Teodor Moldovan ín 
legătură cu alegerea sa în funcţia 
de prim-vicepreşedinte al Consiliului 
popular municipal. A fost aleasă ca 
vicepreşedintă a Consiliului populai 
municipal tovarăşa Doina Boilă.

Recent, un tînăr ■ angajat la 
l.R.M.E, Sibiu s-a prezentat ia 
redacţie cu o plingere scrisă, pe 
care şi-a susţinut-o şi verbal 
punct cu punct. Tinărul se în
treabă şi ne întreabă dacă 
„există echitate şi etică ia 
l.R.M.E. Sibiu?“ — frază ce re- 
venea ca un laitmotiv pe tot par
cursul relatării — insinuînd că 
de fapt principiile amintite lip
sesc în activitatea unităţii res
pective. Dacă are sau nu drep
tate Viorel Dinu — tinărul în 
cauză — vom încerca să deslu
şim în cele ce urmează.

In primul Tind să-i vedem pă
sul: „În urma unei şedinţe — 
scrie Dinu — întrunite ad-hoc 
în biroul conducătorului de uni
tate am fost desărcinat cu o 
muncă căreia mi-am consacrat 
ultimii şase ani ai activităţii 
mele şi doi Ia I.R.M.E. Sibiu, 
aceea de a face aprovizionarea 
cu materiale necesare producţiei 
întreprinderii... Mi s-a luat a- 
ceastă funcţie pentru faptul râ 
am îndrăznit a sta în concediu 
medica! 33. zile In urma agresi
unii unui coleg de muncă in 
data de 29 ianuarie 1974, ora 
14,15, cînd Fulea Aurel, tehni
cian în cadrul serviciului, cu

ajutorul unui perforator din 
fontă mi-a dat în cap!!

Eu, Dinu Viorel, . am fost mu
tat în producţie deşi am adus 
un aport substanţial prin muncă 
şi totodată am fost mustrat. 
De ce?

Da sínt vinovat! fiindcă nu„mî 
plac abuzul şi părtinirea, lipsa 
de echitate".

Ne oprim aici cu citatele. Dinu 
consideră mutarea sa in produc
ţie ca fiind un abuz. Se consi
deră nevinovat şî cere să i se

di m aiul locului de muncă

(i întrebare la care trei 
răspundeţi c in stit, tov

buie să vă
arase Dinu>

.. .  Toate acestea s-au petrecut 
în urma incidentului din 2P.T. 
1974, ora 14.15 cînd venind din 
teren, după rezolvarea unor pro
bleme de serviciu, sínt admone
stat „şi lovit.

...După toate analizele şi ma- 
şinaţiunile lud Fulea Aurel, toi 
Dinu este cel vinovat!

facă dreptate. Aceasta e o faţe
tă a lucrurilor. Să vedem şi o 
alta. cea susţinută de colegii săi 
de muncă, martori ai „inciden
tului" — Ion Vodă, Atena Jîro 
nica şi Aurel Fulea (a! doilea 
. . .  combatant-.

Redăm sintetic declaraţiile a- 
cestora: în 29.1. a.c. Dinu şi Ion

Vodă au fost plecaţi la diferite 
întreprinderi sibiene cu nişte sar
cini de aprovizionare bine preci
zate. S-au înapoiat la unitate pe 
la ora 14 după ce consumaseră, 
în oraş, cîte cincizeci grame vod
că. Vodă a raportat locţiitoru
lui de şef serviciu — adică tui 
Fulea — ceea ce a rezolvat din 
sarcinile primite. Dinu a refuzat 
să-l informeze, deşi era o ches
tiune urgentă, insultîndu-1 şi spu- 
nîndu-i că nu-1 recunoaşte de 
şef. Apoi Dinu şi Fulea s-au „in- 
căierat“. Urmarea: Dinu iese cû  
capul spart. Fulea cu nişte con
tuzii pe braţe.

Deci, Dinu susţine că Fulea 
nu-i este şef şî nu concepe să 
discute probleme de serviciu de
cit ou conducătorul unităţii, ing. 
Gh. Miu.

Avea sau nu avea Fulea Aurel 
atribuţia de a coordona activi
tatea la acest loc de muncă? Da, 
oficial era însărcinat în acest 
scop prin .-.Nota de serviciu" din 
7 dec. 1973, dată de conducerea 
unităţii care prevede că ... . . in 
perioadele in rare lipseşte şeful 
resortului aprovizionare, ec. Mim-
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Sociologia si psihopedagogia 
in planul intereselor majore 

ale activului cultural din judeţ
Este astăzi clar, pentru toată lu

mea, că desfăşurarea unei activi
tăţi eficiente, cu valenţe şi rezo
nanţe multiple nu se poate concre
tiza în afara abordării aspectelor
— de orice fel şi din orice domeniu
— decit prin prisma competenţei 
maxime, a cunoaşterii obiective a 
fenomenelor economice şi sociale. 
Rolul de esenţă pe care îl au ca
drele, cei ce sínt chemaţi să fău
rească bunurile materiale şi spiri
tuale ale societăţii este subliniat cu 
consecvenţă în hotărîrile de partid 
şi de stat, ca element primordial şi 
determinant al succeselor noastrg 
viitoare.

Referindu-se la necesitatea spori
rii atenţiei faţă de problemele con
ducerii ştiinţifice, secretarul general 
al partidului, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, arăta în cuvîntarea la 
Consfătuirea activului de partid si 
de stat din ministere şi instituţii 
centrale: „Construirea societăţii so
cialiste nu se mai poate realiza fă
ră a asigura, în toate sectoarele de 
activitate, oameni capabili să înţe
leagă bine problemele, cerinţele dez
voltării sociale, în stare să acţione
ze competent şi energic pentru so
luţionarea lor".

In acest context este lăudabilă 
iniţiativa Comitetului judeţean pen
tru cultură şi educaţie socialistă de 
sensibilizare a, salariaţilor din reţea 
la unele din principalele aspecte ce 
trebuie cunoscute pentru desfăşura
rea unei activităţi cultural-educative 
fundamentată ştiinţific, care să asi
gure îmbinarea armonioasă a impe
rativelor sociale ale etapei cu nece
sităţile şi preferinţele de ordin spi
ritual ale locuitorilor judeţului. Este 
vorba de un ciclu de expuneri şi 
dezbateri pe tema: „Aspecte de so
ciologie. şi psihopedagogie ale acţiunii 
cultural-educative“, inaugurat săptă- 
mîna trecută şi care va avea loc — 
în paralel — la Sibiu şi Mediaş.

De la început se cere apreciată 
strădania — încununată de succes
— a realizatorilor de a invita !a 
tribuna cursului specialişti de pres
tigiu, oameni de cultură şi artă cu 
responsabilităţi majore în conduce
rea activităţii cultural-educative. 
Este suficient să amintim colabora
rea la acest ciclu a tovarăşilor Ion 
.lingă, vicepreşedinte, şi Iile Rădu- 
lescu, director, în Consiliul culturii 
şi educaţiei socialiste, Haralambie 
Cule-a, sociolog, Paul Kirmaier, 
director adjunct al Centrului spe
cial de pregătire a cadrelor din 
C.C.E.S.

Tematica stabilită asigură, pe de 
o parte familiarizarea participanţilor 
cu unele probleme teoretice funda
mentale („Problematica sociologică 
a culturii şi acţiunii culturale", „E- 
ducaţia adulţilor în sistemul educa
ţiei permanente"), iar pe de altă 
parte, noţiunile de bază ale formă
rii instrumentarului, ştiinţific nece
sar oricărui lucrător din domeniul 
culturii („Metode şi tehnici de in
vestigaţie în domeniul activităţii 
cultural-educative", „Mass-media şi 
acţiunea culturai-educativă", „Statia 
pilot în acţiunea culturală").

După epuizarea dezbaterilor teore
tice, în perioada iunie-septembrie 
participanţii vor trece la elaborarea 
instrumentelor pentru organizarea 
unor sondaje de opinie, cercetări, în 
colaborare, p© care le vor efectua 
în-cepînd c-u luna octombrie.

La manifestările programate par
ticipă salariaţi ai diverselor institu
ţii culturale de pe raza celor două 
municipii, de la biblioteci, muzee, 
case de cultură, cluburi, conducători 
de unităţi cinematografice etc., ală
turi de instructorii Comitetului jude
ţean pentru cultură şi educaţie so
cialistă. Participarea largă, diversă, 
considerăm că este de bun augur 
şi poate depăşi inconvenientele le- 
gate de nivelul diferit de pregătire 
şi cunoştinţe în domeniul sociolo
giei. Important ni- se pare ca pro
gramul să fie completat cu prezen
tarea unor cercetări şi a rezultate
lor acestora efectuate de către Mu
zeul Brukentha.1 şi Centrul de cerce
tări al Academiei, precum şi de alte 
organisme specializate, dar toate re
feritoare la aria geografică şi de 
preocupări a judeţului. S-ar crea 
în acest fel posibilitatea de a com
pleta cunoştinţele cursanţilor cu e- 
lemenfe strict necesare viitoarei lor 
activităţi, de cercetare. O altă pro
blemă, care considerăm că va tre
bui să stea în atenţia conducători-' 
lor ciclului este repartizarea unor 
domenii de cercetare specifice acti
vităţii profesionale a fiecărui parti
cipant, fapt ce ar duce la rezulta
te superioare şi — în acelaşi timp 
— ar satisface necesităţile funda
mentării ştiinţifice în sfera de influ
enţă a instituţiei p© care o deser
vesc. (Nu negăm, bineînţeles, posi
bilitatea participării la cercetări 
complexe ale fenomenului cultural 
din judeţ).

OCTAVIAN RUSU

T'haltei
Intre manifestările la care stu

denţii sibiend şi-au trimis parti
cipanţii se numără şi Festivalul 
naţional al artei studenţeşti care 
s-a desfăşurat recent, timp de 3 
zile, la Craiova. Emisarii artei de 
amatori sibieni au fost compo
nenţii echipei de teatru şi reci
tări „THALIA“ a Centrului uni
versitar Sibiu. Membrii colecti
vului teatral: Adriana Ţiţeiu, Ma
riana Streza, Dorina Opriş, Nie. 
Ghinea, Radu Geamănu, loan 
Weber au prezentat montajul „Pe 
acest pămint oare are formă de 
sferă“ (din versurile lui Marin 
Sorescu). Acest spectacol, în re
gia actorului Radu Basarab de la 
Teatrul de stat din Sib'iu, a fost 
de altfel prezentat spectatorilor

sibieni cu ocazia „Săptămînii cul
turale studenţeşti“, cînd s-a bu
curat de un deosebit succes. Fără 
să fie cîştigătorid vreunui pre
miu, tinerii studenţi actori au 
cucerit simpatia şi aprecierea 
spectatorilor eraioverti prin ma
niera originală de prezentare, 
deosebită ţinută scenică şi prin 
autenticul interpretării. Prezenţa 
meritorie a grupului studenţilor 
actori (sub îndrumarea asistentei 
Sanda Cernea) în cadrul unui ast
fel de festival, confruntare a u- 
nor formaţii teatrale studenţeşti 
din toarte centrele universitare, 
ne îndreptăţeşte să credem in 
viitoarele succese ale „THALIE1“, 
Ia ale cărei reprezentaţii ne vrem 
cit mai curînd spectatori.

La Miercurea Sibiului

r Al 200000 - l e a . . . A
Nu numai ziua bună se cu

noaşte de dimineaţă ci şi anul 
se vede din primele luni, ar 
spune cinefilii medieşeni. ti pu
tem contrazice? Nicidecum. Vi
neri, 12 aprilie, la ora 11,15, nu
mai la cinematograful „Progre
sul" se înregistra cel de-ai 
200 000-lea cinespectator (în per
soana lui I. Szilagy, pensionar). 
Dacă s-ar institui şi un prenviu 
constînd, măcar, dintr-un abona
ment, sau un alt stimulent, pen
tru alte sute „rotunde“ de bilete 
vîndute am putea spera, spre 
sfîrşitul anului, la milioane de 
spectatori... Să fim optimişti!

Odată cu deschiderea noului complex comercial la Mirşa, muncitorii gă
sesc aici o gamă variată de produse. Vă prezentăm o imagine din maga

zinul alimentar cu autoservire

Rezultate remarcabile
Rezultatele obţinui« 

în acest an in sec
torul zootehnic al 
C.A.P. Tîrnava sínt 
mult superioare ce
lor realizate in ace
eaşi perioadă a anu
lui trecut. După cum 
ne informează Mana 
Mărgineanu, membră 
a consiliului de con
ducere al C.A.P., în 
primul trimestru al 
acestui an, de la a- 
celaşi număr de vaci 
furajate s-a obţinut 
o producţie de lap

te ou 159 la sută mai 
mare decit în ace
eaşi perioadă a anu
lui 1973. Aceasta a 
permis realizarea u- 
nei producţii marfă 
sporite cu 247 la su
tă, comparativ cu 
primul trimestru al 
anului trecut.

Buna îngrijire a 
animalelor a făcut să- 
scadă, luînd aceleaşi 
perioade de compa
raţie, cu 93 la sută 
la procentul de mor
talitate.

La remarcabilele 
succese obţinute în 
acest an a contribuit 
priceperea cu care 
este condus acest 
sector de către Ale
xandru Ciobanu, pre
cum şi hărnicia de 
care dau dovadă în- 

grijiitorii-mulgători 
Maria Moraru. Ana 
Pondea şi alţii, care 
nu precupeţesc nici 
un efort pentru ob
ţinerea de noi şi im
portante succese.

Un muzeu...
■ . . .  unic prin profilul 'şi natura

I exponatelor sale, se va deschide
la Cisnădie cu prilejul aniversă
rii centenarului întreprinderii

I „Textila“ din localitate (la 6 iu
nie a.c.). Iniţiativă a Consiliului 
popular orăşenesc, susţinută de

I conducerea întreprinderii aminti
te. muzeul va oferi vizitatorilor

I posibilitatea vizionării a zeci de
obiecte care vor ilustra evo
luţia tehnicilor şi a utilajelor din 
industria textilă, în speţă a celei 

* cisnădiene. de reputaţie naţională
I şi mondială. Astfel vom vedeaI într-o clădire complet renovată.

I pe suprafaţa de 250 metri, în opt 
săli, unelte şi maşini din faza 
manufacturieră şi casnică: răz.-

I boaie de ţesut, darac cu discuri, 
selfactoare, mostre de postav şi 
documente scrise.

I Să nu uităm încă ceva: solici
tudinea unor inimoşi cetăţeni, mai 
cu seamă pensionari care au o-

I ferit exponate (de o vîrstă mai
mare decit a lor) şi au ajutat Ia 
montarea lor. Cine altcineva ar 

I  fi ştiut s-o facă mai bine?!

I S. 0. S. — poluare!
„Un nebun aruncă o piatră in 

lac şi o sută de oameni cuminţi 
nu pot s-o scoată afară", spune

un proverb din bătrîni. Mi-a ve
nit în minte după o „croazieră* 
pe lacul Binder din cartierul Ţi- 
glarilor. N-am văzut atunci pe 
nimeni aruneînd bolovani, ceea 
ce ar fi mai puţin grav decit să 
arunci hîrtii, fiare vechi, resturi 
de mîncare şi alte gunoaie in
fectante. Practica aceasta durea
ză de ani de zile, după spusa 
unor cetăţeni onorabili, îngrijo
raţi şi e’i de soarta ingrată a a- 
cestui lac natural de la periferia 
Sibiului. Ne vom trezi, într-o bu
nă zi, cu adevărate insule în 
Iac, formate pţin depunerea gu
noaielor, înainte de începerea lu
crărilor de amenajare a unei zo
ne de agrement de către edilii 
oraşului (aşa cum este prevăzut 
intr-un proiect de perspectivă). 
Pînă atunci, însă, conducerile a- 
sociaţiilor de locatari şi-ar face 
o mare datorie cetăţenească dacă1, 
printre alte atribuţii, ar lua sub 
ocrotirea lor acest lac, creînd 
totodată locuri anume pentru de
pozitarea reziduurilor, ..

Hoaţa despăgubită
Femeia de serviciu de la Şcoala 

generală din Micăsasa — Sofia 
Moldovan — după ce aprindea 
focurile în clase şi cancelarie, 
dădea fuga pînă acasă să-şî a- 
prindă şi focul din vatra pro
prie. S-a întîmplat însă că în 9 
februarie să plece şi cu un sac

de lemne din magazia şcolii. Vreo 
cinci vecini au văzut-o. Denghel B 
Lucreţia a şi oprit-o somînd-o să |  
lase sacul. în fine zice-se că ar ţ  
fi tras şi de sac şi puţin de cea 
care îl ducea. Spre surprinderea 5) 
sătenilor, hoaţa a înaintat acţi- 1 
une împotriva Iui D.L. şi pînă la a 
urmă a obţinut sancţionarea a- 1 
cesteia cu amendă contravenţie- 8
nală de 100 lei si despăgubiri tot g 
de 100 lei, pentru insultă şi brus- I 
care. Dumitru Pustai, preşedîn- *
tele comisiei de judecată (care I
e ceva neam cu hoaţa) a expli- § 
cat pînă la urmă că „de prinde- _ 
rea hoţilor numai miliţia are voie 
să se ocupe“ şi că „nu-i inga- I
duit nimănui să se lege de oa- a
menii paşnici aşa. .. din nimic". I
Abia judecătoria din Mediaş a ■
făcut rinduială şi-a dat sentinţă I
echitabilă. Păi, cum altfel? Adi- |
că, cum gîndim, tovarăşe Pustai?

Cronica anacronismelor j
„Din an în paşti“ ar fi expre

sia potrivită ca motto la firma ■
unităţii nr. 17 a Cooperativei „Im- ■
brăcămintea“ (mai ales pentru »
schimbul condus de Melania m
Opriş). Ceea ce probează lipsa 
de...  probitate profesională este *
amînarea clienţilor privind efec- S
tuarea probelor la hainele co- '
mandate. Una dintre acestea: A.A. *
îşi comandă un costum în 8 fe
bruarie (bon de comandă nr. 114- J
şi îl îmbracă abia în 10 aprilie, _
(Chitanţă nr. 419). Aceeaşi si- |
tuaţie se întîmplă şi cu sora ei I
C.D. Probabil ca să poată im- a
părţi necazul pe din două... j

S-a furat un autobuz? se în- ■
treabă mulţi cetăţeni care vin în |
Sibiu din comunele apropiate şi I
vor să ajungă de la gară în cen
tru în timp optim. De bine de j
rău acest lucru se putea realiza 1
în urmă cu cîteva luni cu auto- 1
buzul 25. Dar acesta a dispărut 1
subit. Bine, bine dar să ştim şi |
noi... Pe tăbliţele indicatoare din ■
staţii mai figurează încă...  j

OBSERVATOR^^

5 minute cu G. Mormocea—
secretar general al Federaţiei române de motociclism

/

„Dirt-track-ul românesc 
poate emite pretenţii in curînd“

H andbal  div. 4 fm.) Independenţa Sibiu -
Steaua Bucureşti 19-24 (9-12)

Prezent la Sibiu cu prilejul celor 
două concursuri de dirt-track (de 
duminică şi marţi) cunoscutul spe
cialist Georgiu Mormocea secretar 
general al F.R.M., a avut amabilitatea 
să împărtăşească pentru cititorii zia
rului nostru cîteva din obiectivele 
federaţiei pe care o conduce.

— Ce impresie v-au lăsat cele 
două confruntări?

— Avînd în vedere că alergătorii 
noştri sínt abia la începutul activi 
tăţii competiţionale, apreciez ca sa
tisfăcătoare comportarea citorva din
tre sportivii noştri. Cu un control 
mai riguros al „maşinilor* am fi pu
tut avea cel puţin un reprezentant 
pe podium în concursul de marti. 
Alergătorilor noştri le mai lipseşte 
încă experienţa concursurilor inter
naţionale şi mai au, încă. unele ca
renţe în pregătire, care In viitorul 
apropiat vor dispare.

— Care sportivi români s-au re
marcat azi şi ce perspective vedeţi 
motociclismului românesc?

— O surpriză plăcută ne-a furni
zat-o Gheorghe Sora apoi Ion Ma- 
rinescu, care deşi handicapat de mo
tocicleta slabă pe care a pilotat-o, 
a avut o ascensiune fată de evoluţii
le din anul trecut. îmi pare rău de 
accidentul suferit de Ion Bobîlnea- 
nu. Cred că cu el în formaţie am fi 
avut un cuvînt greu de spus. Salut 
iniţiativa secţiilor Voinţa şi Metalul,

care şi-au îndreptat ateâţia spre 
formarea alergătorilor de mîine, prin 
cooptarea în formaţii a unor elemen
te tinere. Dat fiind faptul că ne-am 
propus în calendarul federaţiei, par
ticiparea la mai multe confruntări 
internaţionale, sperăm că vom putea 
emite pretenţii, deocamdată nu la 
titluri mondiale, dar Intr-un viitor 
apropiat şi la acestea.

— Ce preconizează federaţia de 
specialitate pentru remedierea ca
renţelor depistate în cele două con
cursuri?

— Chiar aici la Sibiu am avut o 
şedinţă de lucru, unde am analizat 
comportarea alergătorilor în prima 
etapă şi am stabilit o serie de mă
suri şi sarcini pentru tehnicienii de 
la secţiile respective. Vom înzestra 
pe alergătorii din lot cu maşini noi 
pentru confruntările internationale 
ce vor urma. După concursul de la 
Bucureşti ne vom stabili asupra ce
lor doi reprezentanţi ai dirt-track- 
ului românesc, care vor participa la 
preliminariile campionatului mondial 
de Ia Udine (Italia).

Interviu consemnat de 
THE lONESCU

Ro

In pofida timpului extrem de fri
guros terenul „Luceafărul“ a fost 
luat cu asalt — dovedindu-se din 
nou neîncăpător — ieri după-masă 
de sutele de sibieni amatori de hand
bal (peste 1 200 de „plătitori"). Par
tida dintre Independenţa şi Steaua, 
contînd pentru etapa a treia a cam
pionatului , diviziei A, fusese aştep
tată cu Viu interes cu atît mai mult 
cu cit în formaţia militară activează 
opt dintre componenţii echipei na
ţionale a României, campioană mon
dială.

După un început de partidă echi
librat — în care sibîenii înscriu 
destul de uşor două goluri, militarii, 
foarte atenţi în apărare şi necru
ţători în atac, se desprind şi în 
min. 16 au un avantaj de şapte 
puncte (2—9). Din acest moment In
să ei „reduc motoarele“, în teren 
sínt introduşi şi jucătorii de rezer
vă astfel incit handbaliştii noştri au 
posibilitatea să-şi facă jocul si să 
se apropie simţitor: 5—9, 7—11, 
9—12, scor cu care ia sfîrşit prima 
repriză.

La reluare — ca în atîtea alle 
rînduri — sibîenii reintră greu in 
ritmul jocului şi, pînă să se dez
meticească. scorul devenise 10—18. 
Bucureşteniior le reuşeşte tot: inter
cepţii, pase subtile şi, precise, acţi
uni pe contraatac, şuturi din orice 
poziţie, în timp ce gazdele se gră
besc, greşesc mult, se enervează.

Din min. 43, băieţii antrenorului Gh. 
Bădeanu (revenit la cîrma echipei) 
încep să se găsească mai bine şi 
rezultatul nu intîrzie să se vadă pe 
tabela de marcaj: 11—18, 12—18, 
19—24.

Infrîngerea, la o diferenţă de cinci 
goluri, suferită de Independenţa, a- 
vjpd în vedere valoarea adversaru
lui o considerăm neingrijorătoare. 
Alarmante ni se par a fi lipsa unui 
portar de' o valoare deosebită (Klu- 
bitschko a apărat frumos cîteva su
turi dar procentul mingilor „scoase" 
de el este încă foarte mic), pregă
tirea fizică deficitară a majorităţii 
componenţilor echipei noastre, ner
vozitatea şi, de aici, greşelile de-a 
dreptul puerile comise în apărare 
şi atac. în orice caz nici una din
tre aceste deficienţe nu este de ne
înlăturat!

Punctele au fost realizate de: 
Schmidt 9 (5 din 7 m), Oană 6, 
Speck şi Roth cite două, pentru 
gazde, respectiv, Voina 6, Birtalan 
şi Tudosie cite 5, Drăgănită şi Gaţu 
cite 3, Kicsid 2.

Au arbitrat corect Tr. Éne $i I. 
Diimîtrescu (Buzău).

N. I. D.

0 bună brigadă ştiinţifică
— Cu brigada ştiinţifică stăm des

tul de bine. Se fac multe deplasări 
în satele aparţinătoare, se prezintă 
teme diverse. Mai greu e cu publi
cul. Lumea vine mai puţin acum ca 
in timpul ierniL Au început lucrări
le cîiapului. Avem totuşi public, da
că e ceva care interesează — ne 
spune cu amabilitate vicepreşedin
tele consiliului popular al comunei 
Miercurea Sibiului, Nicolae Buiea. 
Mai multe detalii în legătură cu ac
tivitatea din ultimele săptămîni a 
brigăzii ştiinţifice din comună ne 
oferă conducătorul ei Nicolae Dra- 
gomir, directorul Liceului de cultu
ră generală.

— înainte de a vorbi despre bri
gadă, trebuie să vorbim despre oa
menii ei. Marea majoritate sínt i-a- 
dre didactice de la liceul nostru, 
dornice să se achite cu cinste de 
această îndatorire a fiecărui intelec
tual. Activitatea brigăzii s-a desfăşu
rat atît în comună, Ia căminul cul
tural, cit şi in cadrul clubului „Fe- 
mina", şi la Dobîrca şi Apoldu de 
Sus.

Brigiada ştiinţifică din Miercurea 
Sibiului se numără printre brigăzi
le cele mai active din judeţ. Edi
ficator este faptul că ea ajunge de 
două ori pe lună in fiecare din sa
tele aparţinătoare şi de cel puţin 
trei ori în Miercurea. Conducerea 
brigăzii este informată de activităţi
le care se desfăşoară pe raza co
munei şi ţine să le întregească in 
ţele mai multe cazuri, prin prezen

ţa a 2—3 specialişti. In afară de a- 
ceasta, consultarea sătenilor, pregă
tirea prealabilă a întîlnirilor cu ei, 
duce la anularea barierei dintre au
ditoriu şi conferenţiar, dintre cel ve
nit să afle ceva şi cel care vrea 
să-i spună cit mai multe. Esenţial 
este să i se ofere auditoriului ceea 
ce-1 interesează.

— In general, sătenii vin la ex
punerile noastre. Ne bucurăm cînd 
vorbim în faţa unei săli pline, dar 
nu ne deranjează nici cînd avem 
un public mai restrîns. Am lucrat 
şi cu 200 de oameni şi cu 10. Cit 
priveşte componenţa auditoriului — 
spune Nicolae Dragomir — oscilea
ză între tineret şi oameni în vîrstă.

Brigada ştiinţifică nu-şi alege te
mele la întîmplare. Cele trei criterii 
care stau Ia baza opţiunii sínt le
gate de actualitatea problemelor, de 
preferinţele sătenilor şi de climatul 
social din localitate. La Dobîrca, 
spre exemplu, am prezentat mai 
multe subiecte legate de originea şi 
evoluţia vieţii pe Pămint, de inexis
tenta unor forţe supranaturale.

Cîteva titluri de expuneri ilus
trează grăitor larga arie de subiec
te pe care le acoperă brigada în 
săptămînalele ei ieşiri. „Lumea plan
telor medicinale", prezentată de me
dicul Boris Bîrcă, la clubul femei
lor din Miercurea în luna februa
rie; „Sistemul nervos şi prevenirea 
oboselii“, prezentat de profesorii li- 
via şi Dorin Schiau în satul Dobîr
ca, „Despre eclipse şi cauzele lor", 
susţinută de prof. Emílián Alisie, in

aceeaşi localitate, sínt cîteva exem
ple din luna februarie. în luna mat- 
tie, la Apoldu de Sus, prof. Dorin 
Schiau a conferenţiat despre „Apa
riţia vieţii pe Pămint“. la Miercurea, 
ing. Constantin Ropotă a vorbit 
despre „Chimia în agricultură*, iar 
prof. Nicolae Demian a prezentat o 
cronică a vieţii politice internaţio
nale. Tot la Miercurea, s-a discutat 
despre utilizarea raţională a ener
giei, în vreme ce la Dobîrca, s-a 
dezbătut „Rolul omului în menţine
rea echilibrului biologic natural".

Prezentînd doar cîteva dintre su
biectele care au constituit punctul 
de plecare al discuţiilor, am urmă
rit să ilustrăm marea mobilitate te
matică a brigăzii. Există, insă. şi ri
nele carenţe. Lipsa unui material 
ilustrativ bogat şi atractiv. (In afa
ră de cîteva diafilme, diapozitive 
şi planşe color, nimic interesant); 
de multe ori, lipsa unor subiecte 
mai atractive în cadrul temelor pre
zentate duce la diminuarea atenţiei 
auditoriului, Ia slaba receptare a 
expunerilor. Efectuarea unor exoe- 
rienţe de chimie sau fizică ar avea 
un rezultat pozitiv asupra atmosfe
rei generale.

Cu toate acestea, acţiunile orga
nizate de brigada ştiinţifică din 
Miercurea Sibiului sínt demne de 
remarcat, prin frecvenţa lor, prin 
efectul pe care-1 au în viaţa loca 
lităţilor respective, prin îndeplinirea 
misiunii de răspîndire a ştiinţei şi 
culturii.

GEORGE DAVID

C . Popa şi M. Olaru (Şoimii) 
s-au calificat pentru turneu! final

Campionii noştri judeţeni de ju
niori au participat zilele trecute la 
faza de zonă a campionatului re
publican de box. Sibîenii şi-au apă
rat şansele la Cîmpia Turzii în faţa 
reprezentanţilor unor cluburi şi a- 
sociaţii sportive renumite: C.S.M. 
Cluj, Voinţa Cluj, Constructorul 
Hunedoara, Ind. sîrmei C. Turzii, 
A.S.A. Tg. Mureş etc. Partidele au 
fost foarte animate, unele dintre

ele ridieîndu-se la un bun nivel 
tehnic.

Dintre tinerii pugitişti sibieni doar 
doi au reuşit să treacă de toţi ad
versarii lor: Constantin Popa (cat. 
60 kg — juniori mici) şi Mihai Olaru 
(cat. 63,5 kg, juniori mari), ambii 
legitimaţi Ia Şc. sp. „Şoimii" (antre
nor E. Gnandt). Ei vor lua parte la 
finala competiţiei care se va des
făşura la Craiova in perioada 20— 
26 mai a.c.

Rezultate din 
campionatul judeţean
Automecanica Mediaş — Textila 

Cisnădie 10—11 (4—6)
A.S.A. Victoria II Sibiu — A.S.U.

Sibiu 9—21 (3—12)
Gloria Dumbrăveni — Voinţa Ag

nita 12—14 (6—9)
Flamura roşie Agnita — Voinţa Me

diaş 15—32 (9—16).
Etapa viitoare programează urmă

toarele întîlniri: Metalul II Copşa 
Mică — A.S.A. Victoria II Sibiu; 
A.S.U. Sibiu — Automecanica Me
diaş; Şc. sp. Sibiu — Gloria Dum
brăveni; Voinţa Agnita — Şc.' sp. 
Agnita; Textila Cisnădie — Flamu
ra roşie Agnita; Voinţa Mediaş — 
A.S.A. Victoria I Sibiu.

T. BEBU

I.P.A. Sibiu. Melcului de direcţie
-  unul din subansamblele realiza* 
te in secţia mecanisme de direcţie
-  inainte de-a trece la faza file
tat, i se face un riguros control 
de către Gheorghe Chidu, la punc

tul de control interfazic

Foto: FRED NUSS

•  • • • • • # • § • # • • • §  • • • •

La dispoziţia discuţii: muncitoarele fruntaşe pre
cum şi muncitoarele rămase sub nor
mă de Ia secţia încheiat a întreprin
derii „7 Noiembrie" din localitate.

SIBIU: PACEA: Rio Lobo (orele 
9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 19,00; 21,00); 
ARTA: Aventura lui Darwin (orele 
10,00; 12,00; 14.30; 16.30; 18,30;
20.30) ; TINERETULUI: Veronica se
întoarce (orele 10.00; 12 00; 14,30;
16.30) , iar la orele 18,30 şi 20,30 fil
mul Tecumseh; 7 NOIEMBRIE; O 
floare şi doi grădinari, seriile I şi 
II (orele 10,00; 14,00; 17,00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Păcală,
seriile 1 şi II (orele 10 00; 14 00;
17.00 şi 20,00); TINERETULUI: An
cheta poştaşilor (orele 10,00; 16,30; 
18,30; 20,30); I. L. CAR AGIALE: Ma
fia albă (orele 11,00; 14,00; 16,00;
18.00 şi 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: Proprietarii 
(orele 11,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Aventura lui 
Poseidon (orele 16,00; 18,00; 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Şapte zile (orele 18,00 şi 20,00).

OCNA SIBIULUI: Copiii căpitanu
lui Grant (orele 17,00 şi 20,00).

BAZNA-BÁI: O anchetă dificilă
(orele 17,00 şi 19,00).

APOI DU DE SUS: 23 AUGUST: 
La răscruce de vinturi (orele 17,00 
şi 19,00).

C Â R T I
N O I

16,00—17,00 — Teleşcoală. Literatu
ra română. Lumea personajelor lui 
Mateiu Caragiale. 17,30 — Emisiune 
în limba qermană. t9,10 — Tragerea 
loto. 19.20 — 1001 de seri. Bugs si 
Bunny şi prietenii săi. 19,30 — Tele
jurnal — 1 Mai 1974 — sub semnul 
anului jubiliar. Cronica întrecerii 
pentru îndeplinirea cincinalului 
înainte de termen. 20,00 — România 
anul XXX — Revistă social-politică 
TV. 20,35 — Publicitate. 20,40 — 
Film artistic. Floarea de cactus — 
Premieră TV. 22,15 — J?4 de ore.

Vasile Nicolescu: Poeme. Editura 
Albatros; Vasile Rebreanu: A treia 
zi după război. Editura Dacia; Mar
cel Păruş: Geamandura. Roman. Edi
tura Eminescu; Adrian Costache: 
Fratele meu Val. Editura Albatros; 
Heinz Senkbeil: Olaf sau transfor
marea celor patru. Editura militară; 
R. Floru: Stressul psihic. Editura en
ciclopedică română.

Astăzi, la clubul „7 Noiembrie*, la 
ora 15, in cadrul ciclului „Cincina
lul înainte de termen* are loc dez
baterea temei: Să facem totul pentru 
sprijinirea muncitorilor sub normă. 
Dezbaterea va fl condusă de tova
răşul I. Tudor »I vor participa la

Pe scena Teatrului de stat din Si
biu, astăzi, la ora 19,30, spectacol in 
limba germană cu piesa Don Jüan, 
prezintă actorii secţiei germane a 
teatrului.

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică! vreme rece, cu cerul mai mult 
noros. Vor cădea precipitaţii sitb 
formă de ploaie, lapoviţă şi ninsoa
re. Vântul va sufla în general slab 
din sectorul estic. Temperaturile mi
nime vor fi cuprinse între minus t 
şi plus un grad, iar cele maxime 
între 4 şi 6 grade. Stratu! de zăpadă 
din staţiunea Păltiniş este de 11 cu*

I f A u



Anul V II» n r .  1911 Tribuna Sibiului Pagina 3

Comitetul comunal de partid

Coordonatorul 
întregii vieţi a satului

Soarele începuse să încingă. Pă- 
raîntul din grădina cooperatorilor 
din Orlat, bine îngrăşat de cu toam
nă, opărea plantele văzînd cu ochii. 
Preşedintele, inginerul, brigadierii 
CA.P.-ului, mai mulţi muncitori de 
la sectorul de industrializare a lem
nului şi de ia fabrica „Progresul", 
grăbeau conectarea conductelor la 
castelul de apă al Staţiei C.F.R. din 
apropiere. Era o soluţia salvatoare 
pentru legumele din straturi şi mai 
ales pentru spanacul, frumos dez
voltat de pe cele 5 hectare. Spre 
prînz, primele şuvoaie au început 
să-şi facă loc printre petalele căzu
te şi tulpinile strînse ale plantelor. 
Oamenii, plini de praf şi cu fetele 
transpirate, urmăreau înaintarea în
ceată a apei şi ascultau sorbitura 
însetată a pămîntului. O pîclă trans
parentă de aburi se înălţa ca de sub 
un fier de călcat încins, aplicat pe 
o cirpă înmuiată. Acolo, l-am in- 
tîlnit şi pe loan Bunea, secretarul 
comitetului comunal de partid. Du
pă ce a dispus verificarea şi punerea 
imediată în funcţiune a încă trei in
stalaţii (A.P.C. şi I.M.B.), care în a- 
ceeaşi zi au început să pulverizeze 
apa pe o suprafaţă de 40 hectare de 
fineţe, am plecat împreună. Străbă- 
tînd străzile comunei consemnam a- 
firmaţiile interlocutorului, faptele 
locuitorilor, vizibile în rînduiala 
gospodăriilor, a magazinelor, a în
tregii aşezări.

„In Iarnă am avut necazuri la 
secţia de prefabricate (a I.I.L.J.), ca
re rămăsese fără cele necesare com
poziţiei betoanelor. De Ia balastieră 
nici vorbă să se poată aproviziona 
— totul era ‘îngheţat. Din alte părţi 
dacă s-ar fi adus, ar fi crescut cos
turile. Comitetul comunal de partid 
a întreprins cu ajutorul organizaţiei 
de bază, a comuniştilor oare mun
cesc Ia sector o analiză in scopul 
găsirii unor soluţii. Pe ianuarie se 
înregistrează însă pierderi de sute 
de mii, aşa că se punea şi proble
ma recuperării lor. S-au făcut stu
dii, s-au înregistrat propuneri şi s-a 
acţionat la timp şi cu competenta 
inegalabilă a gîndirii colective. La 
sfirşitul primului trimestru, urmele 
necazurilor erau şterse. Acum, zilnic 
sínt consemnate depăşiri de plan şl 
măsurile stabilite atunci fac imposi
bilă repetarea situaţiei de atunci“.

Dar într-o comună ca Orlatul, cum 
sínt multe altele, de fapt, proble
mele comitetului do partid au o va
rietate, o complexitate direct propor
ţională cu dezvoltarea vieţii sociale 
însăşi. Se stabilesc jaloane ale mun
cii de partid pentru o anumită ne- 
rioadă. Ca să fie însă atinse, se im
pune o mobilitate maximă, de ca
pacitatea de repliere a întregului 
activ depinzind, în ultimă instanţă, 
îndeplinirea sarcinilor curente.

.  Í .  S . 
Á pold«  de S us

(Urmare din pag, t)
re a fermei nr. 7, Dobîrca, unde 
oamenii s-au angajat să dea peste 
plan 60 000 kilograme de struguri. 
Periodic se vor comunica rezulta
tele, fruntaşii în întrecerea socialis
tă. Nu sínt neglijate nici fenome
nele negative: atunci cînd apar sini 
consemnate împreună cu măsurile 
luate pentru eradicarea lor".

Lucrările practice de zi cu zi 
.cern" oamenii, îi selecţionează. Pe 
scara ierarhică a meritelor, fiecare 
are loc bine stabilit. Deocamdată ce
le mai merituoase locuri le ocupă 
mecanizatorii Andrei Boteş, Hans 
Steidel, Vasile Goagăş şi Nicolae 
Ghişe. Dar întrecerea rămîne des
chisă. Matei Ludwig, un mecanizator 
eu dragoste de muncă şi autoritate, 
şi-a îndrumat fiul să îmbrăţişeze a- 
ceeaşi meserie. Acum lucrează a- 
mîndoi în acelaşi loc de muncă. Ti- 
nărul, fire ambiţioasă, calcă pe ur
mele tatălui şi se pare că în cu- 
rînd va urca pe podiumul fruntaşi
lor.

Ne apropiem cu paşi repezi de 
sărbătorirea zilei de 1 Mai. Între
cerea ce se desfăşoară între cele 
10 ferme şi în cadrul fermelor în 
tre oameni are drept obiectiv înde
plinirea exemplară a sarcinilor de 
plan şi a angajamentelor pe anul 
în curs. Bilanţul de pînă acum e 
pozitiv. «Toate muncile se desfăşoa
ră — după expresia tovarăşului 
Gbeorghe Scherer — în ritmul şi 
la ora cerute de tehnologiile de lu
cru".

„La ferma zootehnică a C.A.P.- 
ului, problemele ivite se trăgeau 
tocmai din vara trecută de cînd fu
seseră calamitate cîteva zeci de hec
tare de păşune. Furajele, se ştia de 
la întocmirea balanţei că nu vor a- 
junge. Trebuiau căutate deci alte re
surse. Comitetul de partid a acţio
nat pe mai multe căi şi rezultatele 
măsurilor s-au dovedit bune, de ma
re eficientă. O parte din animale — 
oile (1 500 capete) — au fost duse 
în munte şi furajate acolo cu nutre
ţuri ieftine şi în cantităţi suficiente. 
Adăposturile şi îngrijirea acordată 
au dus, chiar in aceste condiţii, la 
o simţitoare reducere a mortalitâţi- 
lor, la creşterea fătărilor. Pentru 
restul efectivelor — 530 bovine — 
s-au luat măsuri de naţionalizare a 
concentratelor şi celorlalte furaje 
dar şi de respectare cu stricteţe a 
programului de qrajd. S-au înlocuit 
chiar şi îngrijitorii care nu au do
vedit suficientă competentă şi dra
goste fată de această muncă, tn fi
nal, consultînd sarcinile şi realizări
le, am constatat depăşiri la toti indi
catorii. Pină Ia data actuală s-au 
predat în plus 100 hl lapte şi s-au 
înregistrat 65 mii Iei peste preve
deri la valoarea producţiei globale*.

Prin membrii săi, comitetul comu
nal de partid a acţionat direct la 
încheierea contractelor de produ
se şi animale pentru fondul centra
lizat de stat. La sfirşitul primului 
trimestru al anului se înregistrează 
însemnate depăşiri la predarea por
cinelor, mieilor, tineretului bovin şi 
la toate celelalte produse contrac
tate. tn această situaţie fiecare mem
bru al comitetului comunal de par
tid a desfăşurat o muncă de popu
larizare de Ia om la om, a avanta
jelor încheierii de contracte cu sta
tul. La reuşita acţiunii, au contri
buit comuniştii din toate organiza
ţiile de bază de pe raza comunei.

Aprovizionarea populaţiei prin u- 
nitătile cooperaţiei de consum, pre
gătirea campaniei de însămînţări, 
activitatea participării intelectuali
lor satului la munca cultural-educa- 
tivă de formare şi creştere a con
ştiinţei localnicilor sínt teme care 
au făcut obiectul dezbaterilor din 
plenarele comitetului de partid. Ca 
urmare, peste 100 de salariaţi din 
întreprinderile economice de pe raza 
comunei s-au angajat să lucreze, în 
afara programului, pe ogoarele coo
perativei de producţie pe bază de 
normă şi acord global. In domeniul 
atît de important al muncii ideologi
ce şi cultural-educative, cei 50 de 
intelectuali sínt angajaţi cu sarcini 
precise şi fiecare a fost atras şi 
munceşte acolo unde a dovedit com
petenţă şi pasiune. Prin formele 
muncii politice de masă, susţinute în 
mod diferenţiat de membrii comite
tului corr>»na] de partid s-au obţi
nut rezultate notabile în acţiunea de 
folosire eficientă a tuturor terenuri
lor agricole. Toţi locuitorii comunei 
au contribuit sau la lucrările de 
scoatere de sub influenţa apelor (a 
60 hectare din Balta Neagră şi Ia
zuri), sau la îmbunătăţirea păşuni
lor, transportul şi împrăştierea în
grăşămintelor pe celelalte terenuri.

tnsăminţările din actuala campanie 
s-au încheiat în condiţii bune — 
fiecare amănunt fiind stabilit din 
timp intr-o plenară a comitetului 
comunal de partid. Vremea s-a 
schimbat insă şi semănatul porum
bului trebuie să mai aştepte căldura 
necesară. La o astfel de muncă, care 
vizează toate problemele majore ale 
comunei, numai un organism viu 
cum este şi trebuie să fie permanent 
comitetul de partid poate să răspun
dă.

AL. CONSTANTINESCU

De vorbă cu Sora Ghicea, directoarea Sucursalei judeţene Sibiu a C. E. 0,
A

In fond, sínt nişte procente 
ale bunăstării noastre...

Red. — .Ştiu, tovarăşă directoa
re, că la dv. unele noutăţi nu le 
pot afla decit „înveşmîntate" în 
procente.. Aşadar,) cu. ce se pre
zintă azi „banca populaţiei"?

— Pentru mulţi, s-ar putea ca 
procentele să rămină un mod de a- 
testare abstract oricum. Totuşi, so- 
cot că sporurile pe care le înregis
trează Casa de economii şi consem- 
naţiuni, perioadă de perioadă, an de 
an, pot fi multiplu ilustrative pentru 
disponibilitatea materială a cetăţe
nilor, pentru continuul progres pe 
care-1 înregistrăm în domeniul ni
velului de trai. Să luăm aceste ci
fre ale trimestrului 1 1974: plan de 
atragere realizat, pe general, în pro
porţie de 100,55 la sută, din care în 
mediul rural 114,03 la sută.

Vă asigur că acest 0,55 la sută 
nu-i de neglijat. Ca să nu mai vor
bim de ceea ce înseamnă 14,03 la 
sută pentru mediul rural.

Red. — V-am ruga o compara
ţie eventual.

— Faţă de aceeaşi perioadă a a- 
nului trecut s-a realizat o creştere 
de 14,75 Ia sută Ia total atragere, iar 
în mediul sătesc, de 28,2 la sută.

Red. — Observ o ofensivă a 
lucrătorilor ogoarelor . . .

— Aşa este. Elementul primordial 
nu poate fi altul decît creşterea ve-

llustrată medieşeană
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0 întrebam la care, trebuie să vă răspundeţi c in stit
(Clrmare din pag. I)

teanu Nicolae, grupa va fi coor
donată de tov. Fulea Aurel care 
este şi locţiitor de drept al a- 
cestuia*.

„Nota.. era cunoscută de 
toţi angajaţii grupei. Munteanu 
era plecat în acest timp din în
treprindere. Aşadar, Dinu trebuia 
să-l recunoască pe Fulea drept 
coordonator al formaţiei de lu
cru. In plus, Dinu mai avusese 
o penalizare pentru neîndeplini- 
rea unor sarcini de serviciu. în 
acest context, cel puţin, Dinu 
trebuie să-şi recunoască greşea
la. Sancţiunea primită: „transfe
rul de Ia aprovizionare în ate
lierul de lăcătuşărie — de fapt 
la un loc de muncă pentru care 
era calificat — plus mustrare cu 
avertisment“ nu este gratuită.

O mustrare a primit şi Ion 
Vodă „pentru consum de bău-

*
turi alcoolice în timpul serviciu
lui".

Dar Fulea este vinovat? Fără 
doar şi poate. In postul pe oare-1 
deţine este chemat să asigure un 
climat de muncă optim, i se cere 
nu numai spirit tehnlc-organiza- 
toric ci şi tact pedagogic. Ca în
drumător al formaţiei de lucru 
a procedat cum nu se poate mai 
greşit, s-a lăsat tîrît de furie, a 
intrat într-un conflict ale cărui 
urmări s-au dovedit grave. Mus
trarea primită „pentru că a răs
puns provocării lui Dinu Viorel, 
fiind vorba de relaţii de servi
ciu care trebuiau altfel soluţio
nate" este bine venită, dar nu 
pe măsura abaterii săvîrşite. Mai 
ales că era şi el la ora respec
tivă „posesorul" unei penalizări 
pentru neîndeplinirea unor sar
cini de serviciu.

Credem că organizaţia de par
tid ar mai avea ceva de spus pe 
Ungă ceea ce se spune în „Con
statarea" prin care cei trei — 
Dinu, Vodă şi Fulea — au fost 
sancţionaţi.

înainte de a încheia ne sim
ţim datori să mai precizăm ceva: 
tn scrisoarea lui V. Dinu se mai 
fac şi alte afirmaţii referitoare 
Ia A. Fulea, care s-au dovedit 
însă neîntemeiate, tendenţioase, 
pentru a-1 pune pe acesta într-o 
lumină şi mai proastă decît cea 
în care se află. Un mod nu t.oc- 
mai loial de a scoate adevărul 
la lumină, de a contribui la in
staurarea principiilor eticii şl 
echităţii în acest sector de 
muncă.

Deci, tovarăşe Dinu, la între
barea dumneavoastră e bine să 
meditaţi mal profund şi să răs
pundeţi cinstit.

EXPORTUL — la prim ul
flürmare din pae. I)

grai. Trebuie reţinut că 95 la 
sută din nerealizări se datoresc 
neasigurării contractelor la nive
lul prevederilor de plan, situaţie 
care, se pare, că parţial se re
găseşte şi pe trimestrul în curs. 
Este foarte posibil ca centralele 
sau întreprinderile de comerţ ex
terior prin care se derulează pla
nul de export să aibă minusu
rile lor în ceea ce priveşte pă
trunderea pe pieţe, prospectarea 
şi, respectiv, asigurarea de con
tracte. Să nu uităm însă rolul 
producătorilor în a-i determina 
pe exportatori să participe ală
turi de ei la fundamentarea rea
listă a planului de export., la ela
borarea în comun a strategiei 
produselor proprii, venindu-se în 
întîmpinarea cererilor pietii, prin 
folosirea tuturor canalelor de in
formaţii- Părerea multor specia
lişti este că produsele noastre, 
cu foarte mici excepţii, sínt bu
ne, fiabile şi pot fi confruntate 
cu cele similare lor, dar mai tre
buie perfecţionată valorificarea 
informaţiilor, adaptarea produc

ţiei la cererile pieţiâ cu mai mul
tă mobilitate, printr-o mai strînsă 
colaborare între producători şi 
exportatori.

Multe din neajunsurile existen
te în activitatea de export a în
treprinderilor din judeţ sínt da
torate şî tendinţei acestora de a 
se preocupa ou precădere de la
tura comercială, cînd, de fapt, a- 
ceasta intră în atribuţiile expor
tatorilor. In acelaşi timp, se men
ţin o serie de deficienţe legate 
de sfera producţiei. De pildă, în
noirea producţiei are uneori un 
ritm lent şi un proces greoi, de 
lungă durată; sínt întreprinderi 
care, deşi au un număr redus de 
contracte, derularea acestora nu 
este urmărită de la intrarea lor 
în fabrică pînă la expedierea pro
duselor; tot din lipsă de urmă
rire, au fost cazuri — este ade 
vărat, izolate — de refuzuri de 
calitate soldate cu prejudicii ma
teriale,

Pe lingă remedierea -aspectelor 
negative care ţin de urmărirea 
curentă a sarcinilor, conturarea 
unei concepţii prospective privind
orientarea exportului, tn specifi

cul fiecărei întreprinderi, o con
siderăm de o importanţă hotărî- 
toare.

Lichidarea lipsurilor ce se ma
nifestă şi realizarea unei coti
turi calitative, sínt obiective strîns 
legate de nivelul de înţelegere şi 
competentă a cadrelor din între
prinderi. Iată de ce comisia ju
deţeană şi-a propus să organizeze 
în judeţ cursuri pentru pregăti
rea cadrelor în probleme teore
tice şi practice de comerţ exte
rior şi pentru învăţarea limbilor 
străine cu examinarea în final şi 
atestarea cursanţilor de către co
misii special constituite.

Este cazul să fie amintite şi 
alte acţiuni initiate de comisia 
judeţeană: organizarea la sediul 
Oficiului de comerţ exterior a 
unei expoziţii cu bunuri de con
sum ce se exportă, elaborarea u- 
nui ghid documentar al judeţu
lui în problemele comerţului ex
terior, analiza reducerii impor
tului de piese schimb şi suban- 
samble care pot fi asimilate in 
judeţ, studii şi măsuri pentru 
orientarea în perspectivă a ex
portului unor întreprinderi.

In general, se poate aprecia 
că pregătirea condiţiilor şi des
făşurarea activităţii de export au 
constituit şi rămîn în continuare 
preocupări cu caracter permanent 
ale organelor judeţene şi muni
cipale de partid şi a comisiei ju
deţene de comerţ exterior. S-au 
organizat analize periodice şi 
s-au rezolvat o serie de proble
me prin iniţierea unor dialoguri 
la care au participat reprezen
tanţii ministerelor, centralelor, 
întreprinderilor de comerţ exte
rior şi unităţilor productive din 
judeţ. Se poate spune că acest 
mod de lucru a devenit o per
manenţă valoroasă în judeţul 
nostru, de-a lungul ultimilor ani. 
Diversificînd şi mai mult aceste 
acţiuni, concentrîndu-le pe liniile 
de forţă ale eficienţei, asigurînd 
o coordonare mai exactă a tu
turor factorilor implicaţi în rea
lizarea sarcinilor de export, scon
tăm pe o îmbunătăţire calitativă 
a acestor activităţi de mare im
portanţă economică, capabilă prin 
ea însăşi să constituie o carte 
de vizită de prestigiu pentru 
economia unui judeţ.

niturilor lor băneşti, dar aş adăuga 
şi tendinţa masivă spre cumpărări 
de obiecte de folosinţă îndelungată, 
învingerea treptată a unor anume 
obişnuinţe..:

Red. — . . Apropo de vorba cu 
banii la ciorap . . .

— Evident! Mai este vorba şi de 
îmbunătăţirea continuă a serviciilor 
noastre, a muncii noastre în acest 
sector, in general. Aş adăuga încă 
un procent: soldul depunerilor a 
crescut la finele trimestrului I 1974 
cu 6,86 la sută faţă de cel înregis
trat Ia finele lui 1973.

Red. — Apropo, la cîţi locui
tori ai judeţului revine azi un 
libret C.E.C.?

— La 1,42 locuitori.
Red. — Ar fi util cred să se 

ştie care-i activitatea de prim 
plan în această perioadă,.

— înscrierea dobînzilor. In acest 
sens, au fost terminate, încă din ie- 
bruarie, calculele. La sediile Su
cursalei judeţene Sibiu şi filialei din 
Mediaş au lost deschise ghişee spe
ciale afectate pentru acest scop.

Red. — Nu-i prea puţin?
— Ba da. Pentru un spor dorit de 

operativitate am stabilit şi alte u- 
nităţi care au competenţa să înscrie 
dobînzile: nr. 1 „Independenţa", nr.

2 „7 Noiembrie", nr. 5 str. N. Băl- 
cescu — în Sibiu; de asemenea în
scriu dobînzi în libretele emise în 
locurile respective unităţi din Ag
nita. Cisnădie, Copşa Mică, Dumbră
veni, Ocna Sibiului. Am organizat 
de asemenea acţiuni la sediile unor 
agenţii din mediul rural: Avrig,
Arpaşu de Jos, Tălmaciu, Miercurea, 
Nocrich, Cristian, Ighişul Vechi şi 
altele. Practic pentru orice înscrie
re cetăţeanul se poate adresa ori
căror unităţi C.E.C. sau P.T.T.R. ca
re înscriu sau mijlocesc înscrierea 
dobinzilor.

Red. — O filială
mai deosebite?

cu realizări

— Mediaşul. Iată nişte cifre: creş
tere sold — peste 11 la sută, „văr- 
săminte la bancă" — peste 25 la 
sută, creşterea operaţiunilor efec
tuate — peste 16 la sută, atrageri la 
C.E.C. — cu 27,3 la sută superioare 
celor din perioada respectivă 1973.

Red. — Sínt convins că cifrele 
şi detaliile furnizate se pot con
stitui, pentru cititorii noştri, in 
criterii care atestă, alături de 
multe altele, un plus mereu as
cendent al stării de prosperitate 
a populaţiei. Vă mulţumesc!

VAL. DORNEA

Scrisori care îşi 
aşteaptă rezolvarea...

Continuul dialog ca o expresie 
a largului democratism, ce-1 a- 
vem cu oamenii muncii se ma
nifestă şi prin încrederea cu ca
re aceştia ni se adresează, evi
denţiind verbal sau în scris fe
nomenele cotidiene la care sínt 
participanţi direcţi, exprimîn- 
du-şi opiniile, făcînd propuneri 
pentru înlăturarea unor minusuri.

Din multele scrisori ce ne sint 
puse zilnic pe masa de lucru, o 
dovadă in plus a încrederii cu 
care cititorii, oamenii muncii de 
diferite categorii apelează la 
serviciile organului judeţean de 
presă, unele dintre ele sínt îna
intate spre rezolvare unor insti
tuţii sau organisme competente.

Ţinem să facem aici preciza
rea că scrisorile expediate spre 
rezolvare altor organisme, tocmai 
pentru că sínt semnalate aspecip 
din propria lor activitate, sínt 

, însoţite (je o adresă a redacţiei, 
oare se încheie cu textul ce-1 cu
prinde ari. 12 al Decretului 534/ 
1966: „Organele de stat sínt o- 
bligate să examineze, cu respec
tarea prevederilor prezentului de
cret, reclamaţiile, sesizările şi 
propunerile făcute prin presă, co- 
municînd redacţiilor respective 
în timpul cel mai scurt rezulta
tul cercetărilor şi măsurile luate“.

Putem spune, referindu-ne la 
prevederile decretului respectiv, 
că majoritatea organelor care pri
mesc din partea redacţiei scri
sori se ocupă cu simţ de răspun
dere de rezolvarea lor, privin- 
du-le ca un real ajutor în pro
pria activitate, tin seama de pro
punerile ce le cuprind şi iau mă
suri corespunzătoare pentru în
lăturarea unor neajunsuri. Mai 
mult, răspund direct semnatari
lor, încunoştiintîndu-i asupra re
zultatelor cercetărilor, concreti- 
zind soluţiile sau dînd îndrumă
rile necesare.

Dar, nu ne-am propus aici să 
facem o analiză asupra tuturor 
laturilor ce le implică rezolva
rea scrisorilor, ci dorim să sesi
zăm doar un singur aspect, a- 
cela al răspunsurilor în termen 
la problemele ridicate prin scri
sorile trimise spre soluţionare 
organelor interesate.

O mostră în acest sens ne-o 
oferă conducerea Autobazei T.A. 
Mediaş, care şi-a făcut, credem, 
o practică în á rezolva cu mari 
întîrzieri cele cîteva scrisori ce 
le-au fost înaintate, iar la unele 
răspunsul a fost aşteptat luni de 
rile şi n-a mai sosit, cu toate 
revenirile ce s-au făcut. Cine din 
cadrul acestei unităţi uită sau 
pierde scrisorile celor ce mun
cesc? Întrebarea ne-o punem jus
tificat tocmai pentru că nicî pînă 
la această oră nu s-a primit încă 
răspunsul la scrisoarea ce a fost 
expediată la 7 ianuarie a.c„ scri
soare în care Traian Harbădă, 
din Floreşti, semnala serioase de
ficiente în mersul autobuzelor 
care trebuie să asigure transpor
tul elevilor şi a numeroşilor na
vetişti.

In această direcţie la U.J.C.C.
acă s-a îmbunătăţit situaţia, nu
utem să nu arătăm că una din 

scrisorile ce le-a fost expediată 
(în 30 ianuarie), privind unele 
deficiente la cooperativa din 
Avrig, nu şi-a găsit încă rezol
varea.

Nici consiliul popular al comu
nei Loamneş nu s-a „deranjat" a 
răspunde la scrisoarea expediată 
în 3 ianuarie, prin care se sem
nalau neajunsuri în iluminatul 
public în satul Alămor.

Este aici locul să consemnăm 
că şi unele secţii sau servicii ale 
Consiliului popular judeţean mai 
uită sesizări prin sertare. De a- 
semenea, nici Direcţia sanitară 
nn manifestă întotdeauna opera
tivitate în rezolvarea la timp a 
scrisorilor înaintate.

Precizăm că majoritatea scriso
rilor care nu şi-au găsit încă re
zolvarea saiu au fost rezolvate cu 
mari întîrzieri semnalează aspec
te care pot fi lesne verificate şi 
care deci nu necesitau un timp 
foarte îndelungat pentru soluţio
narea lor.

Considerăm că este cazul să 
se facă simţită Intervenţia prom
ptă a conducerilor unităţilor vi
zate, cît şi a altora, incit să se 
înlăture definitiv asemenea prac
tici dăunătoare In rezolvarea la 
timp şi de calitate a scrisorilor 
şi sesizărilor oamenilor muncii.

S. DELAMAG

Vesti din 
agricultură

Realizări la I.A.S. 
Axente Sever

® Lucrătorii unităţii au 
isprăvit tăiatul şi legatul vii
lor pe întreaga suprafaţă de 
524 ha, în livezi, au fost stro
piţi — pentru a doua oară în 
acest an — cu substanţe chi
mice, toţi pomii fructiferi. De 
asemenea, au fost arate şi dis
cuite fîşiile de pămînt dintre 
pomi pe o suprafaţă de 318 ha.

9  Din cele 327 ha de teren 
afectat culturii porumbului 
pentru bjjabe sínt discuite şi 
grăpate 263 ha, iar pe o su
prafaţă de 250 ha a fost efec
tuată deja erbiri«*area.

9  Acţiunea de erbicidare a 
solului s-a desfăşurat conform 
graficelor şi pentru alte cul
turi. Astfel, au fost erbkádate 
180 ha pentru porumb siloz, 
31 ha pentru sfeclă şi 35 ha 
pentru lucernă.

9  Este pregătită întreaga 
cantitate de erbicid şi pentru 
cele 350 ha semănate ou grîii. 
Se aşteaptă numai uscarea so
lului ca să se poată începe o- 
peratiunea.

9  Succese importante s-au 
înregistrat şi în sectorul zoo
tehnic. Numai în primul tri
mestru al anului în curs au 
fost livrate, peste prevederi, 

^23 tone carne de taurine.
Tot de aici au fost trimişi 

spre diferite înqrăşătorii toţi 
cei 240 de viţei contractaţi.

ST. V.

Activitate de 
sezon la 

C.A.P. Orlat
Cooperatorii şl mecaniza

torii de la C.A.P. Orlat au ie
şit cu toate forţele la execu
tarea lucrărilor agricole de 
sezon. Astfel, s-a încheiat se
mănatul orzului, orzoaicei, 
borceaquîui şi sfeclei de za
hăr, iar plantatul cartofilor 
pe aproape întreaga suprafaţă 
planificată. Totodată, se lu
crează intens la pregătirea 
terenului pentru porumb boa
be şi siloz.

Cooperatorii sint preocupaţi 
şi de zootehnie, ramură de 
tradiţie aici. „O condiţie a 
rezultatelor bune în zooteh
nie — spunea preşedintele u- 
nStăţii, Aurel Milea — o con
stituie amenajarea păşunilor 
şi terenurilor pentru furaje. 
In acest an am reuşit să spo
rim zestrea cooperativei cu 
Încă 40 ha teren păşune, prin 
regularizarea Rîului Săliştii. 
Prin munca cooperatorilor, aid 
s-a executat un canal pe o 
lungime de 500 metri.

Preocupaţi permanent de 
sporirea producţiilor din zoo
tehnie, o porţiune de teren 
în pantă din hotarul „Pri- 
loage", sărac şi cu un grad 
ridicat de eroziune, a fost 
transformată in păşune. Pe a- 
cest teren s-a administrat o 
importantă cantitate de îngră
şăminte azotoase. Locul a fost 
împrejmuit, avînd şi avanta
jul, deloc neglijabil, de a fi 
situat lingă sectorul zootehnic 
al C.A.P,

N. C.

Prezenţă activă a 
elevilor pe coordonatele 

muncii patriotice
Spre deosebire de săptămîna tre

cută, în această săptămîna, vremea 
a fost potrivnică unei intense activi
tăţi de muncă patriotică. In aseme
nea condiţii, programul Comitetului 
municipal Sibiu al U.T.C. privind 
activitatea de muncă patriotică a e- 
levilor, în această vacantă, a fost 
doar, pe jumătate realizat.

l-n săptămîna 8—13 aprilie a.c„ c- 
levii au fost prezenţi în nouă punc
te de lucru. S-au strîns şi transpor
tat frunze şi mărăcini din Pădurea 
Dumbrava şi Muzéul tehnicii popu
lare, au fos-t executate taluzări şi 
săpături la Complexul sportiv de 
la Valea Aurie şi bazinul de înot 
din parcul Sub Arini, s-a lucrat la 
conducta de apă de pe străzile Bah- 
luiului, Gh. Gheorghiu-Dej şi şo
seaua Alba Iulia. De asemenea un 
mare număr de elevi a ajutat la 
amenajarea spaţiilor verzi în. cartie
rul Hipodrom şi au curăţat păşunile 
Ia C.A.P. Sibiu. In total, în perioa
da amintită, au. participat la muncă 
patriotică 2 250 elevi, însumînd 7 520 
ore de lucru. S-au evidenţiat elevi 
ai liceelor „Gh. Lazăr“, „Octavian 
Goga", economic, alimentar şi Li
ceul nr. 2, precum şi elevi ai Şcolii 
de şoferi profesionişti, Şcoala profe
sională C.F.R. şi elevii din tabăra de 
pregătire a tineretului pentru apăra
rea patriei.

Consemnăm aportul adus de cadre
le ^didactice ale liceelor şi şcolilor 
susamintite, de activele U.T.C. în 
mobilizarea elevilor la acţiunile de 
înfrumuseţare a oraşului nostru.

LUCIAN JIMAN

^ m r  ..■** r ,  j # 4 j
Fabrica de sticlă Avrig, Prin miinile acestor fete, trec zilnic cca. 20 000 pa
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Intîlnirea tovarăşului Nicolae Ceauşescu 
cu tovarăşul Edward Gierek

Întîlnirea dintre tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu şi 

tovarăşul L. I. Brejnev
în ziua de 18 aprilie, a avut 

loc la Varşovia o întîlnire între 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, se
cretar general al Partidului Co
munist Român, preşedintele Re
publicii Socialiste România, şi 
tovarăşul Leonid Ilici Brejnev, 
secretar general al G,G. al 
P.G.U.S.

In cursul convorbirii, care s-a 
desfăşurat într-o atmosferă to
vărăşească, au fost discutate pro
bleme ale relajiilor dintre Repu
blica Socialistă România şi Uni
unea Sovietică, precum şi alte 
probleme care interesează cele 
două părţi.

După^ încheierea Consfătuirii Co
mitetului Politic Consultativ, la 
Varşovia a avut Ioc, la 18 aprilie, 
o întîlnire roinâno-poiona.

Din partea Republicii Socialiste 
România au participat tovarăşii 
Nicolae Ceauşescu, secretar general 
al Partidului Comunist Român, pre
şedintele Republicii Socialiste Ro
mânia, Manea Mănescu, membru al

Comitetului Executiv al C.C. al 
P.C.R., prim-ministru al Guvernului, 
Ştefan Andrei, se,setau al G.G, al 
P.C.R.

Din partea Republicii Populare 
Polone au participat tovarăşi! Ed
ward Gierek, prim-secretar al C.G, 
al Partidului Muncitoresc Unit Po
lonez, Henryk Jabionski, membru al 
Biroului Politic al G.O, al P.M.UJL,

preşedintele Consiliului de Stat, 
Piotr Jaroszewicz, membru al Birou
lui Politic al CC. al P.M.U.P, pre
şedintele Consiliului de Miniştri.

in timpul înfllnirii, care s-a des
făşurat într-o atmosferă prieteneas
că, au fost discutate probleme actua
le ale dezvoltării continue a rela
ţiilor dintre Republica Socialistă Ro
mânia şi Republica Populară Polonă,

C O M U N I C A T U L
Consfătuirii Comitetului Politic Consultativ al statelor 

participante la Tratatul de la Varşovia
In zilele de 1? şl 18 aprilie 1974, 

a avut loc la Varşovia Consfătuirea 
Comitetului Politic Consultativ al 
statelor participante la Tratatul de 
la Varşovia de prietenie, colaborare 
şi asistenţă mutuală.

La consfătuire au participat; 
din partea Republicii Populare 

Bulgaria — Todor Jivkov, prim-se- 
cretar al C.C. al Partidului Comu
nist Bulgar, preşedintele Consiliului 
de Stat al Republicii Populare Bul
garia, conducătorul delegaţiei, Stan- 
ko Todorov, membra al Biroului Po
litic ai C.C. al P.C.B, preşedintele 
Consiliului de Miniştri al R.P.B., 
Konstantin Telialov, secretar al C.C. 
al P.C.B., Petăr Mladenov, membru 
al C.C. al P.C.B., ministrul afaceri
lor externe al R.P.B, Milko Balev, 
membru al C.C. al P.C.B, directo
rul Cancelariei primului secretar al 
C.C. al P.C.B.;

din partea Republicii Socialiste 
Cehoslovace — Gustav Husak, se
cretar general al C.C. al Partidului 
Comunist din Cehoslovacia, condu
cătorul delegaţiei, Lubomir Strou- 
gal, membra al Prezidiului C.C. al 
P.C.C., preşedintele guvernului 
R.S.C, Vasil Bilak, membru al Pre
zidiului, secretar al C.C. al P.C.C, 
Bohuslav Chnoupek, membra al C.C. 
al P.C.C, ministrul afacerilor exter
ne al R.S.C, Antonin Vavras, şeful 
Secţiei internaţionale a C.C. al 
P.C.C."

din partea Republicii Democrate 
Germane — Erich Honecker, prîm- 
secretar al C.C. al Partidului Socia
list Unit din Germania, conducăto
rul delegaţiei, Willi Stoph, membru 
al Biroului Politic al C.C. al 
P.S.U.G, preşedintele Consiliului de 
Stat al R.D.G, Horst Sindermann, 
membru al Biroului Politic al C.C. 
al P.S.U.G, preşedintele Consiliului 
de Miniştri al R.D.G, Hermann A- 
x e n  membra al Biroului Politic, se
cretar al C.C. al P.S.U.G, Oskar 
Fischer, membru al C.C. al P.S.U.G, 
ministrul ad-interim al afacerilor 
externe al R.D.G, Paul Markowski, 
membru al C.C. al P.S.U.G., şeful 
Secţiei relaţii internaţionale a C.C. 
al P.S.U.G.;

din partea Republicii Populare 
Polone — Edward Gierek, prim se
cretar al C.C. al Partidului Mun
citoresc Unit Polonez, conducătorul 
delegaţiei, Henryk Jablonski, mem
bru al Biroului Politic al C.C. al 
P.M.U.P, preşedintele Consiliului de 
Stat al R.P.P, Piotr Jaroszewicz, 
membru al Biroului Politic al C.C. 
al P.M.U.P, preşedintele Consiliului 
de Miniştri al R.P.P, Ştefan OIszow- 
ski, membru al Biroului Politic al 
C.C. al P.M.U.P, ministrul afacerilor 
externe al R.P.P, Ryszard Frelek, 
membru al Secretariatului C.C. al 
P.M.U.P, şeful Secţiei internaţiona
le a C.C. al P.M.U.P.;

din partea Republicii Socialiste 
România — Nicolae Ceauşescu, se
cretar general al Partidului Comu
nist Român, preşedintele Republicii 
Socialiste România, conducătorul de
legaţiei, Manea Mănescu, membru al 
Comitetului Executiv al C.C. al 
P.C.R, prim-ministru al Guvernului 
Republicii Socialiste România, Ştefan 
Andrei, secretar al C.C. al P.C.R, 
George Macovescu, membru al C.C. 
al P.C.R., ministrul afacerilor exter
ne al Republicii Socialiste România, 
Mircea Maliţa şi Constantin Mitea, 
consilieri ai secretarului general al 
Partidului Comunist Român, pre
şedintele Republicii Socialiste Româ
nia;

din partea Republicii Populare Un
gare — Janos Kadar, prim-secretar 
al C.C. al Partidului Muncitoresc 
Socialist Ungar, conducătorul dele
gaţiei, Jenő Fock, membru al Birou
lui Politic al C.C. al P.M.S.U., pre
şedintele Consiliului de Miniştri al 
R.P.U, Frigyes Púja, membru al C.C. 
al P.M.S.U, ministrul afacerilor ex
terne al R.P.U.;

din partea Uniunii Republicilor 
Sovietice Socialiste — t» I. Brejnev, 
secretar general al C.C. al Partidu
lui Comunist al Uniunii Sovietice, 
conducătorul delegaţiei, A. N. Ko- 
sîghin, membru al Biroului Politic al 
C.C. al P.C.U.S, preşedintele Consi
liului de Miniştri al U.R.S.S, A. A. 
Gromîko, membra al Biroului Politic 
al C.C. al P.C.U.S, ministrul aface
rilor externe al U.R.S.S, K. F. Katu- 
şev, secretar al C.C. al P.C.U.S, K. 
V. Rusakov, membru al C.C. al 
P.C.U.S., consilier al secretarului ge
neral al C.C. al P.C.U.S, A. M. Ale
xandrov, membru al Comisiei cen
trale' de revizie a P.C.U.S, consilier 
al secretarului general al C.C. al 
P.C.U.S.

La lucrările consfătuirii au luat 
parte, de asemenea, mareşalul Uniu
nii Sovietice I. I. Iakubovski, co
mandantul suprem al Forţelor Arma
te Unite ale statelor participante Ia 
Tratatul de la Varşovia, şi N. P. Fi- 
rinbin, secretar general al Comite
tului Politic Consultativ al statelor 
participante la Tratatul de la Var
şovia.

Participanţii Ia Consfătuirea Comi
tetului Politic Consultativ au exami
nat probleme actuale ale întăririi 
securităţii europene şi ale destinde
rii, în continuare, a încordării inter
naţionale.

Participanţii la Consfătuirea Comi
tetului Politic Consultativ constată 
cu satisfacţie că tendinţa spre des
tindere constituie, în prezent, trăsă
tura dominantă a evoluţiei situaţiei 
pe continentul european şi în lume, 
în ansamblu. în practica relaţiilor 
internaţionale se afirmă tot mai larg 
principiul coexistenţei paşnice a sta
telor cu orînduiri sociale diferite, a- 
semenea norme de bază ale raportu
rilor interstatale ca respectarea in
dependenţei şi suveranităţii, egali
tăţii în drepturi, integrităţii teritoria
le, inviolabilităţii frontierelor stator
nicite intre state in Europa, renunţă
rii la folosirea forţei şi la ameninţa
rea cu folosirea forţei, neamestecu
lui în treburile interne. Destinderea 
a determinat, într-o măsură hotărî- 
toare, trecerea în sfera politică a 
soluţionării situaţiilor conflictuale 
din Vietnam şi Laos, din subconti- 
nentul sud-asiatic, din Orientul A- 
propiat, creează condiţii favorabile 
luptei popoarelor pentru libertate, 
independenţă, democraţie şi progres.

Totodată, participanţii la Consfă
tuirea Comitetului Politic Consulta
tiv constată că adversarii destinde
rii internaţionale, partizanii „războ
iului rece”, forţele imperialismului 
şi ale reacţiituii nu au depus arme
le, încearcă să împiedice procesul 
de destindere, să frîneze acest pro
ces care corespunde aspiraţiilor po
poarelor. Cercurile militariste se 
străduiesc să activizeze N.A.T.O, 
continuă să sporească bugetele mili
tare ale ţărilor acestui bloc militar 
imperialist închis.

Statele participante la Tratatul de 
la Varşovia îşi exprimă însă ferma 
convingere că popoarele lumii, toa
te forţele progresiste, democratice, 
antiimperialiste, iubitoare de pace, 
acţionînd strîns unit, vor reuşi să 
învingă şi să-şi apere interesele fun
damentale, să asigure respectarea 
dreptului fiecărui popor de a fi stă- 
pin pe propriile sale destine.

Activitatea constructivă de politi
că externă a ţărilor socialiste, în 
primul rînd a Uniunii Sovietice, în
deosebi încheierea unei serii de cu
noscute tratate şi acorduri cu R.F.G., 
au contribuit la normalizarea situa
ţiei din Europa, la instaurarea bunei 
vecinătăţi şi la extinderea colabo
rării multilaterale reciproc avanta
joase între toate statele.

Participanţii la Consfătuirea Co
mitetului Politic Consultativ consta
tă cu satisfacţie că evoluţia pe ca
lea destinderii în Europa a dus la 
convocarea Conferinţei general-eu- 
ropene pentru securitate şi coopera
re, care a devenit cauza comună a 
tuturor popoarelor şi guvernelor ţă
rilor din Europa.

Conferinţa general-europeană este 
chemată să transforme Europa într-o 
regiune a colaborării în deplină e- 
gaiitate a tuturor statelor, să deter
mine acţiuni care să contribuie Ia 
creşterea încrederii între ele. Prin 
hotărîrile sale, ea trebuie să defi
nească principiile relaţiilor dintre 
state şi măsuri de respectare a lor, 
a căror aplicare ar asigura în mod 
trainic securitatea tuturor popoare
lor europene, ar crea posibilităţi fa
vorabile pentru o colaborare econo
mică, tehnico-ştiinţiîică şi culturală 
de lungă Surată, pentru schimbul de 
informaţii, pentru contacte intre in
stituţii, organizaţii şi cetăţeni, pen
tru unirea eforturilor tuturor ţărilor 
în soluţionarea problemelor protec
ţiei mediului ambiant. încheierea cu 
succes a conferinţei va constitui un 
jalon important pe calea asigurării 
viitorului paşnic al Europei.

Încercările de a crea obstacole ar- 
tiiicîale, de a tergiversa lucrările 
Conferinţei general-europene, de a 
o abate de la soluţionarea sarcini
lor fundamentale aflate în faţa ei 
contravin înaltelor scopuri in nume
le cărora este convocată această 
conferinţă.

Participanţii la Tratatul de la Var
şovia se adresează oamenilor de stat 
şi politici cu chemarea de a-şi în
drepta eforturile în direcţia asigură

rii succesului Conferinţei general- 
europene, a dezvoltării şi aprofun
dării în continuare a procesului de 
destindere şi normalizare a situaţiei 
din Europa.

Participanţii la Consfătuirea Co
mitetului Politic Consultativ îşi rea
firmă opinia cu privire la oportuni
tatea desfăşurării etapei finale a 
Conferinţei general-europene şi a 
semnării documentelor acesteia la 
cel mai înalt nivel. Aceasta va co
respunde importanţei istorice a eve
nimentului respectiv, va sublinia în
semnătatea excepţională pentru vii
torul Europei a hotărîrilor şi docu
mentelor ce vor fi adoptate de către 
Conferinţa general-europeană.

Năzuind spre crearea unor teme
lii de pace trainică şi dreaptă în 
Europa, noi, participanţii la Tratatul 
de la Varşovia, am militat activ 
mulţi ani pentru convocarea Confe
rinţei general-europene. Considerăm 
convocarea acestei conferinţe ca o 
mare victorie a cauzei păcii, ca o 
victorie a raţiunii în relaţiile inter
naţionale. Vom face tot ce depinde 
de noi pentru a contribui la înche
ierea cu succes, în cel mai scurt 
timp, a lucrărilor conferinţei astfel 
ca bilanţul acestei activităţi să co
respundă aspiraţiilor popoarelor iu
bitoare de pace. Noi privim însă 
conferinţa nu ca un scop în sine, ci 
ca un punct de plecare al activităţii 
istorice de construire a unor noi re
laţii Intre toate statele continentului 
european. Sprijinindu-se pe princi
piile care vor fi elaborate de confe
rinţă şi vor fi consfinţite de autori
tatea a 35 de state, ţările Enropei 
vor putea stabili şi dezvolta între 
ele o colaborare de largi proporţii, 
spre marele avantaj material şi spi
ritual al fiecăruia dintre partici
panţi. Sîntem gata pentru o aseme
nea colaborare şi chemăm la aceas
ta şi pe ceilalţi participanţi la Con
ferinţa general-europeană. Acestui 
scop i-ar corespunde crearea umil 
organism permanent al statelor par
ticipante la conferinţă.

După părerea unanimă a partici
panţilor la Consfătuirea Comitetului 
Politic Consultativ, o mare impor
tanţă are completarea destinderii 
politice cn destinderea militară. Par
ticipanţii îşi reafirmă poziţiile pri
vind reducerea forţelor armate şi 
armamentelor în Europa, expri
mate în Declaraţia privind pacea, 
securitatea şi colaborarea în Eu
ropa, adoptată la Consfătuirea de 
la Praga a Comitetului Politic Con
sultativ din ianuarie 1972. Succesul 
tratativelor cu privire la reducerea 
forţelor armate şi armamentelor în 
Europa centrală ar constitui o con
tribuţie esenţială la această cauză 
şi ar crea condiţii favorabile pentru 
angajarea in viitor a unor aseme
nea .tratative privind şi alte zone 
ale Europei.

Principiul neaducerii de daune 
securităţii nici uneia din părţile 
participante la tratative — cu lua
rea în considerare a securităţii tu
turor statelor din Europa — oferă 
posibilitatea deplină de a se realiza 
o înţelegere constructivă privind 
reducerea forţelor armate şi a ar- 
mâmentelor.

Examinînd situaţia din Orientul 
Apropiat, participanţii la Consfătui
rea Comitetului Politic Consultativ 
şi-au exprimat în unanimitate depli
na solidaritate cu lupta dreaptă a 
popoarelor arabe împotriva politicii 
imperialiste de agresiune, pentru re

tragerea trupeloir israeliene din toa
te teritoriile arabe ocupate şi asi
gurarea drepturilor legitime ale po
porului arab palestinian. El consi
deră că trebuie să fie garantate 
securitatea, integritatea şi suverani
tatea tuturor statelor din această 
regiune. A fost adoptată declaraţia 
„Pentru o pace trainică şi dreaptă 
în Orientul Apropiat!“.

Participanţii la Consfătuirea Co
mitetului Politic Consultativ au elec- 
tuat un schimb de păreri cu privire 
la situaţia din Vietnam. A fost ex
primat sprijinul deplin faţă de po
litica guvernului Republicii Demo
crate Vietnam şi a Guvernului Re
voluţionar Provizoriu al Republicii 
Vietnamului de Sud — de îndepli
nire strictă şi neabătută a Acordului 
de la Paris de către toate părţile 
semnatare ale acestui document. A 
fost adoptată „Declaraţia pentru o 
pace trainică în Vietnam, pentru 
asigurarea intereselor naţionale le
gitime ale poporului vietnamez!“.

Participanţii la consfătuire au sa
lutat constituirea organelor de cca- 
liţie ale puterii în Laos şi succesele 
forţelor patriotice din Cambodgia.

Participanţii la consfătuire şi-au 
exprimat sprijinul faţă de acţiunile 
constructive ale guvernului Repu
blicii Populare Democrate Coreene 
îndreptate spre crearea de condiţii 
care să favorizeze unificarea demo
cratică, paşnică a ţării fără ameste
cul forţelor externe.

Discutînd situaţia din Chile, par
ticipanţii la consfătuire cer cu hotă- 
rîre să se pună capăt Încălcărilor 
grosolane ale drepturilor omului con
sfinţite în documentele O.N.U., să 
înceteze persecutarea patrioţilor chi
lieni, cheamă celelalte state şi opi
nia publică internaţională să mili
teze în sprijinul forţelor progresis
te din această ţară. A fost adoptată 
declaraţia „Să se pună capăt arbî- 
trariului şl persecutării democraţilor 
din Chile!"

Statele reprezentate la prezentă 
consfătuire şi-au exprimat convin
gerea că destinderea trebuie să cu
prindă toate zonele lumii. Grija faţă 
de menţinerea păcii, contribuţia ac
tivă la soluţionarea problemelor vie
ţii internaţionale în conformitate cu 
interesele popoarelor sínt o datorie 
a tuturor statelor, alît mari, cit şi 
mici, indiferent de apartenenţa lor 
la un sistem social-politic sau altul.

Credincioşi datoriei lor internaţio
naliste, participanţii la consfătuire 
şi-au exprimat deplina solidaritate 
cu lupta dreaptă a popoarelor din 
ţările Asiei, Africii şi Americii La
tine împotriva imperialismului, colo* 
nialismului şi neocolonialismului, 
pentru eliberare naţională, pentru 
consolidarea independenţei lor po
litice şi realizarea celei economice, 
pentru progres social. Ei îşi afirmă 
sprijinul faţă de popoarele din An
gola, Mozambic, Guineea-Bissau şi 
insulele Capului Verde, înfierează 
politica de apartheid şi orice formă 
de manifestare a rasismului.

Participanţii la consfătuire relevă 
rolul crescind In viaţa internaţiona
lă al mişcării de nealiniere, expri
mă atitudinea lor pozitivă faţă de 
orientarea antiimperialistă a politicii 
ţărilor nealiniate, salută contribuţia 
crescîndă a acestora în lupta pentru 
destindere, împotriva războiului şi 
agresiunii, pentru pacea şi indepen
denţa naţională a popoarelor. In 
legătură cu aceasta, a fost sublinia
tă marea însemnătate a celei de-a

4-a conferinţe a ţărilor nealiniate 
de la Alger.

Ţările participante la consfătuire 
acordă o mare importanţă creşterii 
rolului Organizaţiei Naţiunilor Uni
te, sporirii eiicacităţii activităţii sa
le, pe baza Cartei O.N.U., în rezol
varea problemelor internaţionale, în 
consolidarea păcii şi dezvoltarea co
laborării între toate naţiunile. Ele 
au evidenţiat oportunitatea sesiunii 
speciale a Adunării Generale a
O.N.U., care are loc în prezent, con
vocată din iniţiativa statelor in curs 
de dezvoltare, pentru examinarea 
problemelor materiilor prime şi dez
voltării economice.

Participanţii la consfătuire s-au 
pronunţat pentru dezvoltarea în con
tinuare a cooperării economice in
ternaţionale în condiţii de egalitate 
in drepturi, care să se bazeze pe 
respectarea dreptului suveran al fie
cărui stat de a dispune în mod liber 
de resursele sale naturale, pentru 
respectarea în comerţul internaţio
nal a principiului naţiunii celei maî 
favorizate, pentru progresul econo
mic rapid al ţărilor rămase în urmă 
în dezvoltarea lor şi pentru lichida
rea raporturilor economice inechita
bile impuse de politica imperialismu
lui.

S-a efectuat un schimb de păreri 
cu privire Ia pregătirea şi marcarea 
aniversării a 20 de ani al Tratatu
lui de la Varşovia, care se împlinesc 
în mai 1975. Participanţii Ia consfă
tuire au constatat cu satisfacţie dez
voltarea continuă a colaborării în 
toate domeniile a statelor frăţeşti, 
care accelerează creşterea potenţia
lului economic, întăreşte capacita
tea de apărare a ţărilor participan
te la Tratatul de la Varşovia, con
tribuie la ridicarea bunăstării po
poarelor, la dezvoltarea ştiinţei şi 
culturii. Ţările participante la Tra
tatul de Ia Varşovia vor întări şl 
în viitor prietenia lor indestructibi
lă in interesul socialismului, progre
sului şi păcii, ridicînd şi mai sus 
prestigiul socialismului care oferă 
altor popoare exemplul noului tip 
de relaţii interstatale, de societate 
cu adevărat democratică, un exem
plu al modului socialist de viaţă. 
Ele vor milita şi în viitor pentru a- 
dîncirea procesului de destindere, 
pentru triumful idealurilor de pace, 
securitate, progres economic şi so
cial al popoarelor.

Ţările participante la Consfătuirea 
Comitetului Politic Consultativ rea
firmă poziţia lor neabătută că sínt 
gata să dizolve organizaţia Tratatu
lui de Ia Varşovia simultan cu di
zolvarea organizaţiei Pactului nord- 
atlantic sau — drept prim pas — să 
lichideze organizaţiile lor militare. 
Totodată, ele declară că atit timp 
cit continuă să existe blocul 
N.A.T.O. şi nu se Înfăptuiesc măsuri 
efective de dezarmare, ţările parti
cipante la Tratatul de la Varşovia 
consideră că este necesar să întă
rească capacitatea lor de apărare şl 
să dezvolte colaborarea strînsl din
tre ele în această direcţie.

Participanţii la consfătuire au as
cultat raportul comandantului su
prem al Forţelor Armate Unite ale 
Tratatului de la Varşovia cu privire 
la activitatea practică desfăşurată de 
comandamentul unit.

Consfătuirea Comitetului Politic 
Consultativ s-a desfăşurat într-o at
mosferă de prietenie frăţească şi co
laborare.

pentru Republica l ’opulară Bulgaria 
TODOR JIVKOV

Prim-secretar al C.C. al Partidului Comunist 
Bulgar Preşedintele Consiliului de Stat al 

Republicii Populare Bulgaria
STANKO TODOROV 

Preşedintele Consiliului de Miniştri al 
Republicii Populare Bulgaria

pentru Republica Socialistă Cehoslovacă 
GUSTAV HUSAK

Secretar general al C.C. al Partidului Comunist 
din Cehoslovacia

LUBOMIR STROUGAL
Preşedintele guvernului Republicii Socialiste 

Cehoslovace

pentru Republica Democrată Germană 
ERICH HONECKER

Prim-secretar aî C.C. al Partidului Socialist Unit 
din Germania

WILLI STOPH
Preşedintele Consiliului de Stat al Republicii 

Democrate Germane
HORST SINDERMANN

Preşedintele Consiliului de Miniştri al Republicii 
Democrate Germane

pentru Republica Populară Polonă 
EDWARD GIEREK

Prim-secretar al C.C. al Partidului Muncitoresc 
Unit Polonez

HENRYK JABLONSKI
Preşedintele Consiliului de Stat al Republicii 

Populare Polone
PIOTR JAROSZEWICZ

Preşedintele Consiliului de Miniştri al Republicii 
Populare Polone

pentru Republica Socialistă Románia 
NICOLAE CEAUŞESCU

Secretar general al Partidului Comunist Român 
Preşedintele Republicii Socialiste România

MANEA MĂNESCU
Prim-ministru al Guvernului Republicii Socialiste 

• România

pentru Republica Populară Ungară 
JANOS KADAR

Prim-secretar al C.C. al Partidului Muncitoresc 
Socialist Ungar

JENŐ FOCK
Preşedintele Consiliului de Miniştri al Republicii 

Populare Ungare

pentru Uniunea Republicilor Sovietice Socialiste 
L. I. BREJNEV7

Secretar general al C.C. al Partidului Comunist 
al Uniunii Sovietice

A. N. KOSÎGHIN
Preşedintele Consiliului de Miniştri ai Uniunii 

Republicilor Sovietice Socialiste

Varşovia, 18 aprilie 1974.

D ezb a te rea  sesiunii ex trao rd in a re  a  
Adunării G enerale a 0.N.U,

Naţiunile Unite 18 — Corespon
dentul Agerpres, Constantin Alexan- 
droaîe, transmite; Luind cuvîntul în 
continuarea dezbaterilor de politică 
generală a sesiunii extraordinare a 
Xdunăriîi Generale a O.N.U., repre
zentanţii) Insulelor Mauritius, Kuwei
tului, Somaliei, Republicii Arabe 
Yemen, Republicii Maîgaşe, Italiei, 
Spaniei, Republicii Democratice 
Populare a Yemenului, Danemarcei,

Libanului şi Israelului au susţinut, 
în vederea adoptării de către Adu
narea Generală, proiectele de docu
mente supuse dezbaterilor de „Gru
pul _ celor 77", care vizează crearea 
unei noi ordini economice interna
ţionale şi organizarea acţiunilor de 
faciiitare a creşterii economice a 
statelor în curs de dezvoltare^ evo- 
cind, în acelaşi timp, poziţiile şi 
propunerile concrete ale statelor 
respective în acest domeniu.

Lucrările reuniunii latino-
americane a populaţiei

San Jose 18 {Agerpres). — In ca
drul reuniunii iatino-americane pre
gătitoare pentru Conferinţa mon
dială a populaţiei, de la San Jose, 
a luat cuvîntul şeful delegaţiei ro
mâne, Mihnea Gheorghîu, preşedinte 
al Academiei de Ştiinţe Sociale şi 
Politice, care a informat participanţii 
la reuniune asupra stadiului pregă
tirii Conferinţei de Ia Bucureşti.

Şeful delegaţiei române a avut 
consultări şi întrevederi pe tema 
Conferinţei de la Bucureşti cu re
prezentanţii a o serie de ţări din 
America Latină. Totodată, s-a 'pro
cedat Ia un schimb de informaţii în 
vederea participării statelor Iatino- 
americane la Conferinţa mondială a 
populaţiei de la Bucureşti cu Enri
que Iglesias, secretarul executiv al 
Comisiei Economice O.N.U, pentru

America Latină {C.E.P.A.E.), şî cn 
Antonio Oarillo Flores, secretarul 
general al Conferinţei mondiale a 
populaţiei. Interlocutorii şi-au ex
primat încrederea în succesul apro
piatei Conferinţe de la Bucureşti, 
mulţumind guvernului român pentru 
pregătirile făcute şi climatul favo
rabil asigurat acestei manifestări in
ternationale.

Delegaţia română prezentă Ia re
uniunea de la San Jose a fost pri
mită de ministrul culturii al Repu
blicii Costa Rica, Carmen Naranjo. 
Cu acest prilej, s-a procedat la un 
schimb de informaţii şi propuneri 
referitoare la dezvoltarea relaţiilor 
culturale româno-cpstaricane, subli- 
niindu-se importanţa vizitelor la ni
vel înalt pentru toate domeniile de 
colaborare dintre cele două ţări.
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întreprinderea de c u ţite
Ocna Sibiului

ANGAJEAZĂ PRIN CONCURS :
— 2 maiştri lăcătuşi
— 1 tehnolog acoperiri metalice
Condiţii de studii şi stagiu conform Legii nr. 

12/1971.
Dc asemenea angajează muncitori (femei şi 

bărbaţi).
Informaţii suplimentare la telefon 1 47 34.

în trep rin d erea  ju d eţean ă  p en tru  
exp loa tarea  p ajiştilor  Sibiu

str. Livezii nr. 80, Turnişor. Telefon 2 36 02

ANGAJEAZĂ:
— 1 mecanic auto-utilaje
— 1 impiegat de mişcare
— 1 şofer
— 3 primitori-distribuîtori
— 1 magaziner

0. J. T. Sibiu
-  - /

ANGAJEAZĂ PRIN CONCURS:
— inginer constructor pentru funcţia de diriginte 

şantier. Condiţii de vechime şi salarizare conform Le
gii nr. 12/1971.

MAI ANGAJEAZĂ:
— bucătari
— cofetari patiseri
— zidari
— tinichigiu
— lăcătuş
— muncitori necalificaţi
Informaţii la biroul personal, Piaţa Unirii nr. 4, 

Sibiu.

Mica publiciiaie
CUMPĂR masă ovală, cafenie, di

mensiune mijlocie. Telefonaţi seara, 
3 83 85 Sibiu.

CAUT asociat la construcţie, te
ren propriu 1 000 m-, cartier Calea 
Dumbrăvii. Informaţii str. Recon
strucţiei nr. 8, între orele 17—20.

PIERDUT legitimaţie nr. 2246 eli
berată de „13 Decembrie“ pe uu- 
mele Trîştiu Petra, O declar nulă.

VIND maşină cusut mare, Adler. 
Sibiu, Calea Dumbrăvii, Bloc 15, ap. 
34 Mazilu.

VlND 3 camere, bucătărie, depen
dinţe libere, StR Luptei 21, Sibiu.

VlND televizor Venus 5, radio 
bulgăresc Super, nou, radio Stass- 
furt, bun. Str. Ampere 2—4. Fam. 
Tudor.

CASĂ de vînzăre 6 camere, 3 piv
niţe, 7 focuri, apă, gaze, garaj, curta 
cu viţă, grădină cu ppmi 800 m-‘. 
Str. Aron Pumnn nr. 4, Făgăraş, 
Vingărzan Nicolae.

îndureraţi, anunţăm pierderea 
scumpului nostru soţ, tată, bunic 

HALTRICH KAROL 
Inginer pensionar virsta 87 ani. 
Sibiu 17.IV.1974.

Familia
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